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Na območju celjske občine, kjer je nastal tudi posnetek letošnje žetve, so do danes z večine polj že pospravili pšenico. 
Sicer pa je pridelek letos veliko slabši, kot so kmetijci pričakovali. V republiki bo za približno 10 do 15 odstotkov manj 
pšenice, na območju celjske kmetijske zadruge pa bo pridelek slabši za skoraj 30 odstotkov. 

Foto: EDI MASNEC 

Kmalu bomo poželi, a pšenice bo mani 
v času letošnje žetve je bi-

lo vreme kmetom sila nena-
klonjeno. Zato so marsikje z 
ietvijo pričeli prezgodaj, 
plenica, ki so jo s polj po-
spravili takoj za dežjem, pa 
Je vsebovala previsok od-
stotek vlage. Vse to se pre-
delovalcem pšenice seveda 
pozna pri odkupnih cenah, 
Utno zrnje in tudi moka pa 
bosta letos slabše kako-
vosti. 

Vodja pospeševalne služ-
be pri Kmetijski zadrugi Ce-
lje Janez Fric o letošnji letini 
pšenice razmišlja takole: »Že 
liesenska suša je onemogoči-
le- da bi kmetje dobro pri-
pravili zemljo za posevke, 
vendar so se težave pridelo-
valcev pšenice še vrstile. Žit-
te bolezni - gre predvsem za 
40 in žitnega strgača, ki je 
upadel pšenico - pa so pri-
delek še zmar^šale. Tako bo 
v Sloveniji pridelek pšenice 

približno 10 do 15 odstotkov 
nižji, kot smo pričakovali, na 
območju celjske zadruge pa 
bodo s polj pospravili le do-
brih 70 odstotkov pričakova-
ne letine. V celjski občini bo-
mo z žetvijo v teh dneh kon-
čali, sai so kmetje zaradi sla-
bega vremena s spravilom 
pšenice zelo pohiteli. Prav 
zaradi tega je tudi pšenica 
nekoliko slabše kakovosti. 
Na odkupnih mestih so na-
merili tudi nad 20 odstotkov 
vlage pri kilogramu pšenice, 
kar je prcej več od trinajstih 
odstotkov, kolikor dovolju-
jejo predpisi. Sicer pa naj do-
dam še to, da je prav v teh 
dneh in še ves prihodnji te-
den падprimernejši čas za 
spravilo pšenice. Le-ta na-
mreč še ni prezrela in nobe-
ne nevarnosti ni, da bi se zr-
nje osulo.« 

Sicer pa v celjski mlinsko 
predelovalni industriji od-

kup letošnjega pridelka pše-
nice poteka brez zapletov, 
doslej pa so v silose že vskla-
diščili nekaj manj kot 1500 
ton pšenice. S polj družbene-
ga sektorja so odkupili nekaj 
nad 50 ton pridelka iz Slo-
venskih Konjic, Kmetijska 
zadruga Krka Novo mesto 
paje celjski mlinskopredelo-
valni industriji oddala 407 
ton pridelka. Iz zadružnega 
sektoija na našem območju 
pa so doslej (podatki veljajo 
za ponedeljek) odkupili ne-
kaj nad 580 ton pridelka. V 
Merxovih silosih na Hudinji 
je tudi že nekaj nad 430 ton 
pšenice iz Hrvatske in Voj-
vodine. 

Odkup pšenice je tudi le-
tos organiziran tako kot 
prejšnja leta, saj imajo na od-
kupnem mestu na Hudinji 
redno dežurno službo tudi 
ob koncu tedna. Že prihod-
nji teden pa bodo v Merxu 

veijetno pričeli pšenico skla-
diščiti tudi v štiri novozgra-
jene silosne enote, ki bodo 
skladiščne zmogljivosti po-
večale za 12 tisoč ton. 

IVANA FIDLER 

Brez o d z i f a 
Zaman smo nekateri no-

*«iMji v ponedeljek, dan 
praznikom, vrteli 

•wvUénice telefonov, ko 
^ iskali informacije. . . 
V večini delovnih organi-
zacij niso delali, ker so te 

»noter spravljali«-
zgleda pri nas to so-

"«too »noter spravljanje«, 
% dolgo znano. Kakšen 

I« «• razliko od ponedelj-
^ ko prihajamo na delo 
2¡®ílti, takšen delavnik 
w oiinku, tudi vemo, da 
^tovorimo o dopustih, ki 
nT ̂  takšnih dneh po 
p v i l u največ. Biti je tre-
Sf Pjat zvona, naša pro-
JulUivnost je pod pov-
^^^J», pravimo na kongre-
skunJ. resolucijah, na 
»Kupàtinah, sestankih in 
JJWi na ulici, A v praksi? 
^atnujnio^ dan gor ali 

dokler se da. In do 
J l ^ s e b o dalo? 

Uspešna pomoč življenisko 
ogroženim 

v celjskem zdravstvenem domu od začetka marca 
uspešno deluje urgentna služba za pomoč življenjsko ogro-
ženim. Št ir i indv^set ur na dan je pripravljena ekipa 
zdravnika, medicinskega tehnika in reševalca, ki razpo-
laga s posebnim reševalnim vozilom, opremljenim za 
vzdrževanje vseh življenjskih funkcij (na posnetku). 

Za delo v urgentni službi so zdravniki in medicinski teh-
niki posebej usposobljeni. Za občine Celje, Žalec in Šentjur 
zagotavljajo ustrezno strokovno pomoč ob prometnih nesre-
čeih, delovnih nesrečah in obolenjih, ki ogrožajo življenje. V 
ekipi sodeluje 30 zdravnikov po posebnem razporedu. 

V štirih mesecih je ekipa posredovala petstokrat, pov-
prečno štiri do pet krat dnevno. Njihova pomoč ni bila 
potrebna v dvajsetih do tridesetih odstotkih, v vseh ostalih 
pa je bila, saj je bilo življenje bolnika ali poškodovanca 
neposredno ogroženo v dvajsetih odstotkih, kar v polovici 
posredovanj ekipe urgentne službe pa je bila pomoč sicer 
nujno potrebna, ni pa bilo neposredno ogroženo življenje. 

Ekipa se je največkrat srečala z obolenji srca, med kate-
rimi so prevladovali infarkti, pogoste so bile možganske 
kapi, odpovedi dihal, poškodbe v prometnih nesrečah, 
nekaj je bilo zapletov zaradi povišanega krvnega pritiska ter 
nekaj zastrupitev. MBP, Foto: EDI MASNEC 

Kmetovanje na 
»švicarskh način. 
Brez znanja tudi v kmetijstvu ne gre, 
pravi Marjan Ribič iz Latkove vasi. 
Stran 6. 

Suhega grla nI Imel nihče 
Laščani so srečno spravili pod streho svojo največjo prire-
ditev Pivo in cvetje. Stran 9. 

Zamegljeni svetilnik za VItalovo barka. 
Šmarski izvršni svet o izgubarjih. Stran 3. 

V soboto In nedeljo srečanje 
mladih zadružnikov na Vranskem 

Jubilejno, deseto srečanje 
mladih zadružnikov Slove-
nije na Vranskem, bo v so-
boto in nedeljo. Srečanje or-
ganizirajo republiška kon-
ferenca Zveze socialistične 
mladine Slovenije, družbe-
nopolitične organizacije ob-
čine Žalec ter turistično 
društvo Vransko. Doslej se 
je za to srečanje prijavilo že 
42 ekip mladih zadružnikov 
iz vse Slovenije. 

Mladi kmetje so se na to 
srečanje navadili in radi pri-
hajajo na Vransko, paje bilo 
že precej protestov, ko so ne-
kaj časa razmišljali, da bi pri-
reditev ukinili ali pa jo pre-
stavili v kakšen drug sloven-
ski kraj. V soboto zvečer bo-
do tako pri gradu Podgrad 
pripravili večer slovenske 
kuhinje, na katerem bodo 
mlade kuharice in kuharji 
pripravljali domače, skoraj-
da že pozabljene jedi. Gre za 
pravo kulinarično doživetje. 
V nedeljo pa se bodo mladi 
kmetje pomerili v kmečkih 
igrah. 

Spregovorili bodo tudi o 
težavah in problemih, ki da-
nes tarejo mlade kmete. Še 
pred leti so bile teme na to 
problematiko predpisane in 
razpravljalci dejansko niso 
mogli povedati tistega, kar 
jih najbolj teži. Prav zaradi 
tega so se letos odločili, da 
tem za razpravo ne bodo 
predpisovali, pač pa naj 
vsakdo pove tisto, ka bi rad; 
tako utegne biti nedeljsko 
dopoldanski razgovor še ka-
ko zanimiv. 

Sicer pa nihče ne pričaku-
je, da bodo na Vranskem ra-

zrešili kakšen problem. Na 
srečanje mladih zadružnikov 
je treba gledati tudi kot na 
družabno srečanje, na kate-
rem se mladi vesele, sklepa-
jo prijateljstva in v dveh 
dneh pozabijo na naporno 
delo na kmetijah. Tudi zato 
se vsako leto radi vračajo na 
Vransko. 

JANEZ VEDENIK 

Smo v časih, ko govo-
rijo vsi o vsem, ko ima 
vsak svoj prav in ko pro-
tislovja v stališčih uži-
vajo azil sožitja. Ko ta-
kole na konferencah, se-
stankih in posvetova-
njih sledimo štreni mi-
sli, stališč in predlogov, 
bi bilo dobro, če bi raz-
pravljalci govorili v ko-
lor ju, da bi zainteresira-
ni poslušalci lahko izd-
vojili rdečo nit. 

(Novi tednik, 24. 6. 1970) 



Tudi naš čas zahteva borbo za izbrano pot 
Pobratenje Cella z občino Sombor, podelltew domicila 1. brigadi NOV J, ustanovljeni v ZS 

Prazniki so danes drugačni kot so bili. 
Tudi za celjski občinski praznik to velja. 
Se so priložnost za slovesne otvoritve, za 
govore in tovariška srečanja, a v njih je 
čutiti zavedanje potreb današnjega časa 
in njegove povezanosti s preteklostjo. Na 
slovesnem zasedanju zborov občinske 
skupščine se je to odrazilo tako v besedah 
predsednika Toneta Zimška kot v izboru 
letošnjih Šlandrovih nagrajencev, podpi-
su listine o pobratenju s Somborom v av-
tonomni pokrajini Vojvodini in podelitvi 
listine o domicilu 1. brigadi Narodnoosvo-
bodilne vojske Jugoslavije, ustanovljene 
v Sovjetski zvezi. 

Delegatom zborov občinske skupščine so 
se na slavnostni seji pridružili predstavniki 
prijateljskih in pobratenih mest. Med gosti 

so bili tudi Andrej Marine, Sergej Kraigher 
in Olga Vrabič. Predsednik skupščine obči-
ne Celje Tone Zimšok je v slavnostnem 
govoru spregovoril o zahtevah današnjega 
časa in časa, ki se ga ob prazniku v občini 
spominjajo. Razlike med obema dobama so 
sicer velike, a tako kot takrat je tudi danes 
potreben boj za izbrano pot. Danes nas mo-
ra na tej poti pri delu voditi troje: strokov-
nost, javnost in delegatsko odločanje," je 
poudaril. 

Tone Zimšek je izroči] tudi letošnja naj-
višja priznanja občine - Šlandrove nagrade. 
Prejeli so jih: dr. Stanislava Štraus-Brač-
ko, Franc Ban, Anton Žagar, Razvojni cen-
ter СеЦе in Knjižnica Edvarda Kardelja. 
Anton Žagar in Razvojni center Celje sta 
se denarni nagradi odrekla v korist poso-
dabljanja bolnišnice v Celju. 

O vezeh, ki se že nekaj let tkejo med 
vojvodinskim Somborom in Celjem je na 
seji skupščine spregovoril predsednik ob-
činske konference SZDL Celje Drago Med-
ved, listino o pobratenju pa sta podpisala 
predsednika obeh občinskih skupščin 3.. 
Petar Miškovič in Tone Zimšek. 

Slovesnost ob podelitvi domicilne listine 
1. brigadi NOV J ustanovljene v ZSSR, ki 
so jo podelili na seji zborov občinske 
skupščine, so borci nadaljevali v prostorih 
Športnorekreaci jskega centra Golovec. O 
ustanovitvi in borbeni poti brigade sta 
spregovorila v imenu republiške in občin-
ske organizacije Zveze združenj borcev Ol-
ga Vrabič, v imenu odbora skupnost i bor-
cev brigade pa predsednik odbora Janez 

Železnik. Zbrane borce je pozdravil p 
Toneta Zimška še generalni konzul 
sovjetskih socialističnih republik v jJ 
slaviji Viktor Neskubo. 

Kulturni program so na seji zborov, 
činske skupščine in na slovesnosti ob» 
delitvi domicila prispevali člani Mešanj 
pevskega zbora France Prešeren iz Celj; 

MILENA B. POKL 

Ob letošnjem praznovanju celjske 
ne je bilo najbolj veselo na Ljubečni.\ 
sto občanov se je namreč zbralo na pojj' 
nu avtošol na osrednji proslavi. Skup¿ 
Sergejem Kraigherjem, člani delegò 
pobratenih in prijateljskih občin so j: 
sluhnili kulturnemu programu, ki so 
izvedli pevci mešanega pevskega гђ(Ј 
France Prešeren iz Celja, godbeniki pij, 
nega orkestra štorskih železarjev in r̂ , 
tatorji trnoveljske Zarje. V programu 
se sprehodili skozi čas od preloma stolç. 
do danes. 

Janez Železnik sprejema domicilni trak na zastavo brigade. 

Odprta vrata za pomoč prizadetim ijudem 
Vsakdan v celjskem centru za poklicno usposabljanje In zaposlovanje Invalidov 

Med nami je veliko priza-
detih, invalidskih ljudi, ki 
potrebujejo pomoč pri vra-
čanju v življenje in delo. Da 
bi jim to olajšali, smo usta-
novili celo vrsto strokovnih 
institucij, ki pa so med se-
boj nepovezane in zato tudi 
neučinkovite. 

Najpogostejši očitek ljudi, 
ki se z njimi srečujejo je. da 
so zbirokratizirane. da po-
zabljajo na človeški odnos 
do vseh tistih, ki nj ihovo po-
moč potrebujejo. Invalidnim 
l judem skušajo pomagati na 
drugačen način v socialno-
humani tarnih organizacijah 
oziroma društvih, a priza-
devni tajniki, ki so običajno 
v njih edini zaposleni, vsega 
ne zmorejo, saj je pomoč po-
trebna tako rekoč stalno in 
ne le ob določenih urah. 

Ravno iz vrst tajnikov so-
cialno humani tarn ih organi-
zacij je prišla pobuda, ki so 
jo v Celju z obema rokama 
podprli najprej koordinacij-
ski odbor za družbeni polo-
žaj invalidov in občinska 
konferenca socialistične zve-
ze, center za poklicno uspo-
sabljanje in zaposlovanje in-
validov pa je v treh mesecih 

pripravil program svetoval-
ne dejavnosti. 

Problemov, zaradi katerih 
potrebujejo invalidni l judje 
in tudi socialno humani tarne 
organizacije pomoč, je 
ogromno, rešujejo pa jih 
strokovnjaki: od defektolo-
ga, socialnega delavca, psi-
hologa, rehabilitacijskega 
svetovalca, delovnega tera-
pevta in tehnologa do delov-

nega inštruktorja. Probleme 
rešujejo skupno, po potrebi 
pa vkl jučujejo tudi druge -
od tajnikov socialnohumani-
tarnih organizacij do stro-
kovnih delavcev samouprav-

nih interesnih skupnost i 
družbenih dejavnosti. 

Da so potrebe po takšni 
pomoči v današnjem času na 
našem območju velike, pri-
čajo tudi prizadevanja dru-
gih na primer zdravstvenih 
delavcev, ki so ustanovili 
psihiatrično službo ob tele-
fonu pomoč v duševni stiski, 
pa mladinske konference 
Zveze socialistične mladine, 
ki je to poletje v klubu pri-

pravila mladinsko samopo-
moč. Med tistimi, k i j i h odtu-
jen način življenja, samota in 
brezbrižnost okolice še naj-
bolj prizadeva, so gotovo in-
validi. Kako je pravzaprav s 
prizadevanji za pomoč inva-
lidov. za njihovo vključeva-
nje v normalno življenje in 
delo bodo v naslednjih letih 
pokazale še posebne analize, 
ki se jih lotevajo po občinah 
celjskega območja. 

MILENA B. POKLIČ Od L junija letos je sveto-
valnica na Centru za poklic-
no usposabljanje in zapo-
slovanje invalidov v Celju, 
na Ipavčevi 6 dostopna 
iskalcem pomoči od 6. do 18. 
ure vsak dan od ponedeljka 
do petka. Dopoldan oziro-
ma do 14. ure je prisoten 
strokovni tim v polni sesta-
vi (ki pa ima poleg svetova-
nja še druge delovne dolž-
nosti), od 14. do 18. ure pa je 
na voljo eden izmed stro-
kovnjakov samo za sveto-
vanje. 

Popravek 

V prejšnj i številki No-
vega tednika je bil v ko-
menta i ju »Z glavo skozi 
zid ne gre« zaradi napake 
v t iskarni napačno objav-
ljen podatek o številu bol-
nikov, ki so lani na enoti 
za intenzivno kirurško te-
rapijo celjske bolnišnice 
morali biti priključeni na 
aparat za umetno dihanje. 

Teh bolnikov ni bilo 16, 
temveč 176. Za napako se 
opravičujemo. 

Pred samo proslavo so kt, 
ni Ljubečne pripravili pit 
nećenje predsedniku ob 
ske skupščine Tonetu i 
šku. Ob petju fantov dom 
ga pevskega zbora in ign 
harmonikarja Marjana 
povška je moral ročno /sd 
ti zidno opeko. Da bi to i 
zmogel so mu podarili кџ 
Naredi sam. Ivan Kopita 
Ana Krajnik pa sta mu št 
kazala, kako na poljskih 1 
karnicah še danes izde¡4 
opeko. Predsednik se deli 
ustrašil. Ob veselem ođok 
vanju je pokazal, da gâ A 
ne morejo presenetiti stvtt 
katerimi se redkokdaj ala 
ja. Presenetil pa je kraja 
tem, da jim je podaril ¿d 
vrednostjo petnajst starih\ 
lijonov dinarjev. 

Foto: EDI MASH 

Kdo poslej na Gričku? 
Vse kaže, da bo restavracija na Gričku kmalu zamenjala skrb-

nika. Restavracija, ki je drugače last ZTKO Celje, je bila nekaj 
časa v najemu TTG TOZD Gostinstvo, kjer so zanjo odlično 
skrbeli, na lepem pa prekinili pogodbo z ZTKO. 

Sekretar ZTKO Tine Veber je povedal, da ni prišlo do nobe-
nega spora, TTG enostavno ni več zainteresiran za restavracijo. 
Posebnega vzroka za takšno ravnanje na TTG niso navedli, 
vendar na ZTKO menijo, d a j e nekaj narobe, saj se v treh tednih, 
odkar so objavili razpis za novega oskrbnika, ni oglasila še 
nobena gostinska organizacija, ki bi bila pripravljena skrbeti za 
restavracijo. 

Na ZTKO se dobro zavedlo, da ima Griček kot športno-
rekreacijski in zabavno-kulturni center velik pomen za Celjane, 
tudi za razvoj turizma. Zato so se odločili, da bodo prednost pri 
prodaji restavracije, dali družbenemu sektoiju. Vendar, če do 30 
julija ne bodo našli nobenega takšnega kupca, ki bi bil priprav-
ljen kupiti ali vsaj najeti restavracijo, jo bodo pač dali v zasebne 
roke. 

GORAN OBREZ 

Protinaravno zavezništvo 
Kot protinaravno zavezništvo je 

označil osvobodilni odbor Organi-
zacije afriške enotnosti zvezo med 
rasističnim režimom v Pretorii ter 
ZDA, Veliko Britanijo in ZR Nem-
čijo, ki »trmoglavo zavračajo uved-
bo gospodarskih sankcij zoper Juž-
no Afriko, čeprav je svetovno jav-
no mnenje zanje.« Ostro so obsodili 
tudi francosko in izraelsko vlado 
zaradi gospodarskega in jedrskega 
sodelovanja s Pretorio. 

Ameriški predsednik Reagan je v 
torek spet nasprotoval gospodar-
skim sankcijam proti Južni Afriki. 
Da bi ublažil kritike zagovornikov 
ostrih ukrepov protirežimu apart-
heida, je hkrati zahteval, naj vlada 
v Pretorii sestavi nekakšen kole-
dar ukinjanja rasističnih zakonov, 
naj izpusti politične zapornike in 
ukine prepoved črnskih političnih 
organizacij. Nobelovec Desmond 
Tutu,nadškof dveh milijonov ver-
nikov anglikanskih v Južni Afriki 
je Reaganov govor označil kot »od-
vraten« in pripomnil: »Predsednik 
Reagan je napravil moralno izbiro: 
južnoafriške črnce je mogoče žrtvo-
vati.« 

Vse države, afriške članice Bri-
tanske skupnosti narodov, razen 

treh (Malavi, Bocvana, Svaziland) 
bojkotirajo zaradi britanske pod-
pore režimu v Pretorii športne igre 
te organizacije. Tudi v začetku av-
gusta, ko se sestane jo Sefí držav in 
vlad te organizacije bo vroče, ker 
britanska ministrska predsednica 
Thatcher jeva trmoglavo vztraja na 
dejanski podpori režimu apart-
heida. 

Bližini vrhunski sestanek Orga-
nizacije afriške enotnosti bo ra-

Piše Jože ŠircelJ 

zumi ji vo potekal v znamet^u pod-
pore črnski večini v Južni Afriki, 
da bi se otresla režima rasističnega 
apartheida, dosegla politično in go-
spodarsko enakopravnost. 

Šef britanske diplomacije Howe 
zdaj mrzlično skuša ublažiti poraz-
ne posledice politike zagovarjanja 
apartheida. Sestal se je z južnoafri-
škim predsednikom Botho, morebi-
ti pa se bo pogovarjal tudi s pred-

sednikom prepovedane antirasi-
stične organizacije ANC Oliverom 
Tamobom. 

Medtem Pieter Botha in njegovi 
še naprej vladajo v znamenju izred-, 
nega stanja, s katerim so odpravili 
še tistih nekaj olajšav za črnsko 
večino, kar jib je bilo. Ni pretirano 
reči, da so zdaj črnci izven zakont 
notranji minister ima široka poo-
blastila za zapiranje, pa tudi ** 
streljanje nanje. 

Tako se JužnoaJi-iška drama ot-
daJJuJe. Toda v primerjavi s preji" 
njimi leti in desetletji lahko zapiše 
mo, da moč in odpor črnske većio^ 
še nikoli nista bila tako močna, 
vest o lastnih pravicah in zmožoo" 
stih izboriti si jih, še nikoli tako 
izrazita. Obenem raste tudi pritisi, 
po svetu. Spričo tega so zahodu^ 
zavezniki Pretorie čedalje bolj oi 
trnih, ker morajo zagovarjati »t» 
kasto rano apartheida zločin zop(^ 
človečnost« kot jo je označil sene-
galski predsednik Abdou Diouf, dO; 
sedanji predsednik Organizacija 
afriške enotnosti. 

Režim v Pretorii skuša preživet': 
pa naj stane, kar hoče. Po drug' 
strani odpor, obsodba doma in P? 
svetu še nikoli niso bili tako močn' 



u Veplasu ožijo preobsežen 
proizvodni program 

. polletju so v Veplasu pri proizvodnji dosegli že sko-
ßO odstotkov letnega plana, produktivnost se je pove-
za približno 20 odstotkov. Kljub temu, da so imeli ob 

1 tiu zaradi kompletiranja izvozne pošiljke precejšnje 
gotovih izdelkov, bo poslovanje v prvi polovici leta 

^̂  itivno. S prerazporeditvijo kadrov so v glavnem izpe-
jijdi že ukrepe za izboljšanje medsebojnih odnosov, 
tnost znotr^ kolektiva se kaže v pripravljenosti za 

^"'stovoljno in dodatno delo. Tudi pri prerazporejanju 
P'"® (jev, ki je zaradi sprememb v proizvodnji in položna, 
t ¿г narekuje tržišče, potrebno, ni problemov. Za deset 
delavcev pa so v Veplasu zmanjšali tudi režijo. 

Kljub boljšim rezultatom letos v Veplasu še ne bo 
h s t v e n e g a povečanja skladov, še posebno, ker načrtujejo 

o s o d a b l j a n j e tehnologije. To je poleg ukinjanja nekaterih 
Helov preobsežnega proizvodnega programa prvi korak k 

boljšanju poslovanja. Ukinili so že obrat v Šoštanju, 
'^nstopno pa bodo opustili tudi sitotisk, papirni program 
P izdelavo kovinske galanterije. Prihodnost vidijo v pro-
wodnji armiranega poliestra, kjer sodelujejo s Tamom in 
^anom, v mednarodno menjavo pa naj bi se vključili tudi 

izdelavo novih (oblik) športnih čelad, za katere so bili že 
êdai edini jugoslovanski proizvajalec. Pri tem so se 

^operacijsko povezali s Francozi. Vsa proizvodnja izdel-
kov iz poliestra zahteva tehnološke posodobitve, kar velja 
tudi za proizvodnjo jadralnih desk, kjer načrtujejo tudi 
nove dizajne. Tehnološke postopke dopolnjujejo tudi pri 
n r o i z v o d n j i modnih gumbov, veliko pa bo treba vložiti 
tudi v proizvodryo poltruzijskega platna za jamboije 
jadralnih desk. 
J R. P. 

V Emu ne ostajalo samo pri besedah 
Vrsta organizacijskih In kadrovskih sprememb za boljše poslovanje 

v Emu se zavedajo, da je 
izboljšanje poslovanja v ve-
liki meri odvisno od ljudi, 
od njihove strokovne uspo-
sobljenosti in smotrne raz-
porejenosti, od organizacije 
dela in od spodbudnejšega 
nagrajevanja. Vsega tega so 
se resno lotili in spremem-
be so že opazne, odražajo pa 
se tudi na izboljšanju go-
spodarjenja. 

S p r e m e m b v organizaciji 
dela so že precej izvedli, še 
več j ih pripravljajo. Osnovna 
značilnost je ločitev nekate-
rih delov (na primer razvoja 
in proizvodnje) in združeva-
nja drugih - pripravljajo pre-
nos kreativnega dela tehno-
loške priprave, pripravo sa-
mo in prenos novih izdelkov 
v proizvodnjo iz temeljnih 
na raven delovne organizaci-
je. Konec leta načrtujejo pre-
nehanje obstoja temel jne or-
ganizacije Odpreski in avto-
kolesa, pripravljajo pa tudi 
ukinitev proizvodnje Trika 

traktorjev. Med pomembni-
mi nalogami je še računalni-
ška podpora proizvodnje in 
oživitev računalniškega 
centra. 

Pr idobivanju kadrov, izo-
braževanju. napredovanju in 
nagrajevanju namenja jo pre-
cej pozornosti, a velikih 
sp rememb ni mogoče doseči 
na hitro. Da bi pridobili 
ustrezno izobražene delavce 
za proizvodne poklice, jih 
izobražujejo znotraj delovne 
organizacije. Precej pričaku-
jejo od spremenjene politike 
št ipendiranja. Letos so pod-
vojili število razpisanih šti-
pendij, pripravili so odprt 
dan delovne organizacije, za-
poslitev nudijo vsem pri-
pravnikom štipendistom, 
pripravništvo pa tudi dru-
gim, povezali so se s s rednjo 
tehnično šolo v Celju, kjer so 
60 učencem ponudili štipen-
dije z možnost jo nadal jnjega 
študija, tesnejše stike pa so 
navezali tudi s svojimi šti-

pendisti. 
V Premiki so posebej 

opazni pri zmanjšanju režij-
skega dela. Letos in prihod-
nje leto nameravajo zmanj-
šati število delavcev v režiji 
za 60. To uresničujejo po-
stopno, s prepovedjo zapo-
slovanja na teh delih z izje-
mo kreativno razvojnih, s 
prepovedjo kadrovanja pro-
izvodnih delavcev v čisto re-
žijo . . . V devetih mesecih so 
premestili 106 delavcev, od 
tega 41 na ključnih vodstve-
nih in vodilnih delih. Večina 
premikov je bila v delovni 
skupnost i skupnih služb, od 
posameznih področij dela pa 
v trženju in v samem vod-
stvu delovne organizacije, ki 
je skoraj povsem obnov-
ljeno. 

Ohranjanje in pridobiva-
nje novih usposobljenih de-
lavcev je v Emu doslej moč-
no oviralo nespodbudno na-
grajevanje, letos p a j e tudi to 
že boljše. V juni ju je bil pov-

prečni osebni dohodek v 
Emu nekaj čez 95 tisoč di-
narjev, lansko povprečje pa 
je bilo komaj 46 tisoč dinar-
jev. S spre jemom nove meto-
de vrednotenja del in nalog 
so za težko proizvodno in za 
razvojno kreativno delo na-
menili od 8 do 20 odstotkov 
več na račun administrativ-
nega dela, omogočili pa so 
tudi napredovanje osebnih 
dohodkov na istem delu v 
odvisnosti od vrste kriterijev 
- od kreativnosti, inovativ-
nosti, prakse, izobraževa-
nja . . . Nihanja so velika - od 
4 do 40 odstotkov pri najzah-
tevnejših razvojnih delih. 
Emo se je za to odločil med 
prvimi v širšem prostoru. 
Dodatno so sprejeli še dogo-
vor, da si lahko delavci raz-
delijo polovico osebnega do-
hodka delavca, katerega de-
lo so prevzeli ob njegovem 
odhodu (za dobo dveh let), 
posebej pa nagrajuje jo tudi 
prisotnost na delu. 

MILENA B. POKLIC 

Za IZVOZ je v MIK Prebold namenjenih 90 odstotliov lastnih proizvodnih zmogljivosti in 
40 odstotkov iz kooperacije. 

S krili osvajajo svet 
Preboldski MIK namerava letos zaslužiti 
million mark 

Komaj 180-dlanski kolek-
JL preboldske konfekcije 
"K je dolgoročni program 

pspodarske stabilizacije 
W zares, saj se je pred še-
»»œl leti temeljito usmeril 
» «voz na konvertibilna tr-

Poslovno so se pove-
f ' /^ugledno firmo Hirsch 
^^RN, kamor danes naj-

izvažajo svoja kako-
Ffstna krila in dosegajo v 
to • ОЛ®®' blagovnem izvo-
« % 20 do 30 odstotkov. Ra-
5 ^ 0 , da bodo letos prav v 
¡«Nzjtóluiili milijon mark, 

Ro.ooo ^ 
tjodja komerciale v MIK 
J^boid Valter Zupane pra-

imela ta izvozna šola 
t ^ ugodnih posledic, 
ko^cf®"^ to pozna na ka-
C n r ^^delkov, v delovni 
kaknv '̂l̂  ^̂  opremljenpsti s 

šivalnimi stro-
1976 nJi, so se že leta 
k v , ̂ ^̂ ^ za specializaci-
petinn ženskih kril, le 

zmoglji-
hJaip ^^adržali še za ženske 
S^o že razmi-
poïestS- ^̂  ponudbo kril 
f»ïodnW • s kakšnimi 
PfavSò ^ kot sami 

Pred il?"^ navzgor«. 
Vezati 4 ! " se skušali po-
Vetiski^u^ nekaterimi slo-

na primer 

^ Pri bi s p i a s t i uglasi-
^ ^ J ^ h h in barvah. 

Učinka ni bilo oziroma je bil 
ta, d a j e krila začel izdelovati 
še Labod. Zato, da bi sledili 
modni aktualnosti , so sprva 
kolekcije menjali mesečno, 
pa j ih je to ob nenadnem 
padcu prodaje pred dvema 
letoma preveč stalo, zato so 
se odločili tako, da sedaj po-
lovico proizvodnje prodajo 
vnaprej , druga polovica p a j e 
namenjena za sprotno pro-
dajo. 

Kl jub temu, da danes veči-
na izvoznikov na konverti-
bilna tržišča toži zaradi do-
hodkovne nezanimivosti 
takšnih poslov, pa nasprotno 
Valter Zupane trdi, da je iz-
voz zanje še vedno zelo zani-
miv tako zaradi plačila oziro-
ma zaslužka, dobr ih poslov-
nih pogojev in velikih serij 
naročenih izdelkov. Povpra-
ševanje na trgu po modno-
klasičnih krilih j e veliko, ču-
titi je celo rahlo vprašanje 
nazaj h klasičnim, a kako-
vostnim krilom. 

Preboldski MIK izdela na 
leto kakšnih 220.000 izdel-
kov, letos bo ta številka 
verjetno 240.000. Lani so 
ustvarili celotnega prihod-
ka za 730 mil ijonov dinar-
jev, letos pa načrt predvide-
va milijardo 130 milijonov 
dinarjev. Ker so dobri iz-
vozniki, se lahko hvalijo tu-
di z izredno dobro pokri-
tostjo uvoza z izvozom, saj 
uvoz presegajo za sedem-
krat. 

Preboldski MIK ima dobre 
odnose s t amka j šn jo osnov-
no šolo, k jer v šiviljskem 
krožku tudi že oblikujejo 
svoje bodoče kadre, dosti tu-
di št ipendirajo, pa kl jub te-
mu morajo zaposlovati iz šir-
šega žalskega zaledja, pov-
sem logično je, da morajo v 
pretežno ženskem kolektivu 
Ue devet je moških) še pose-
bej dobro organizirati proiz-
vodnjo, kajt i pri povprečni 
starosti vseh zaposlenih, 29 
let, je delež za materinstvo 
velik. 

MITJA UMNIK 
FOTO: EDI MASNEC 

Valter Zupane: »MIK pome-
ni mik, mikavnost, pa tudi 
modnost in kakovost. Le ka-
kovost je mogoče prodajati 
in izvažati.« 

Zamegljeni svetiiniic 
za Vitaiovo harlco 
ŠmarskI Izvršni svet o Izgubarjih 

Osrednjo pozornost je 
šmarski izvršni svet na zad-
nji seji posvetil trem izgu-
barjem: Hmezadovemu 
kmetijskemu kombinatu 
Šmarje pri Jelšah, temeljnji 
organizaciji celjskega To-
pra v Šmarju in Slovinovi 
temeljni organizaciji Vital 
Mestinje. 

O sanaci jskem programu To-
pra v Šmai ju je izvršni svet 
menil, da je le-ta premalo 
konkreten in kot tak prema-
lo obetaven za boljše poslo-
vanje. Drugače j e ,v Kmetij-
skem kombinatu Šmar je pri 
Jelšah, k jer z ukrepom za-
časnega družbenega varstva 
postopoma uresničujejo sa-
nacijske naloge. Največ skr-
bi šmartskim kmet i jcem tre-
nutno povzroča zmanjšanje 
odkupa mleka in izpad do-
hodka ob vseh slabostih me-
lioriranega Imenskega polja, 
medtem ko dolgoročno ure-
janje odnosov s Celjsko mes-
no industri jo poteka spod-
budno. Kar se odkupa mleka 
tiče, je izvršni svet menil, da 
bo, zaradi znane higienske 
oporečnosti mleka in s tem 
nižjega odkupa, treba več 
vlagati v posodobitev in raz-
širitev zbiralnic mleka in 
hladilnic, največje proizva-
jalce pa usmerjat i v intenziv-
nejšo in kakovostno mlečno 
proizvodnjo. 
Problem, ki mu šmarski izvrš-
ni svet ni mogel najti rešitev, je 
ogromna lanska izguba in iz-

guba iz tekočega poslovanja v 
Slovinovi temeljni organizaciji 
Vital Mestinje. Samo lanska, 
še do danes nepokrita izguba, 
znaša po zadnjih podatkih 
službe družbenega knjigovod-
stva 340 milijonov dina^ev, sa-
mo obveznosti iz najetih krat-
koročnih kreditov pa z n a š l o 
skoraj polovico ustvarjenega 
Vitalovega celotnega prihod-
ka. Tu so še ogromne zaloge, 
obremenjene z visokimi 
obrestmi, prodaja, ki je nedo-
nosna ter izredno nizki osebni 
dohodki zaposlenih. Delavci, 
zlasti strokovnjaki, si iščejo 
delo drugje, socialna varnost 
tistih, ki bodo ostali, pa je moč-

no ogrožena. Izhoda iz takšne-
ga stanja skorajda ni videti in 
vse je trenutno v rokah sozda 
Slovin, ali je pripravljen pokri-
ti Vitaiovo lansko izgubo. Po-
kritje te izgube je za Vital tre-
nutno edino jamstvo, da ima 
Slovin resničen interes, da te-
meljna organizacija v Mestinju 
ostane in da se izkoplje iz te-
žav. Tu je namreč še izguba iz 
tekočega poslovanja, ki je ob 
polletju znašala okoli 190 mili-
jonov dinarjev. Kaj več kot to, 
da je treba lansko izgubo čim-
prej pokriti in, da bo pri reše-
vanju potapljajoče se barke 
potrebna pomoč celotne druž-
benopolitične skupnosti in, se-
veda, sozda Slovin, izvršni svet 
na petkovi seji ni mogel reči. 
Sanacijski program Vitala je z 
neštetimi aneksi vse debelejši, 
časa za reševanje pa zelo malo. 
Uspešna sanacija ali uvedba 
steč^nega postopka sta edini 
inačici, obe pa približno enako 
težki. 

MARJELA AGREŽ 

Tunelska peč, pomembna 
za Ljubečno in Celje 

Nova tunelska peč, ki so jo v delovni organizaciji 
Ljubečna odprli ob celjskem občinskem prazniku, 
pomeni za delovno organizacijo najpomembnejši 
korak k nadaljnemu posodabljanju proizvodnje, za 
občino pa še enega k prestrukturiranju gospodar-
stva. 

Naložbo, k i j e danes vredna že preko milijardo dinar-
jev, so v Ljubečni postavili v enem letu za 280 milijo-
nov dinarjev, od tega j e 180 milijonov dinarjev stala 
oprema, ki je izključno domača. Delovna organizacija 
je 70 odstotkov sredstev zagotovila sama, preostali del 
pa ne težko odplačevati, saj bo zadoščal že 30 odstoten 
pr ihranek energije. Za 380 članski kolektiv pa je nova 
peč še posebej p o m e m b n a zaradi bistvenega izboljša-
nja delovnih pogojev. 

O pomenu naložbe je na slovesnosti ob odpr t ju peči 
spregovoril direktor delovne organizacije Marjan 
Krajne, trak pa je prerezal najstarejši delavec v tem 
delu proizvodnje. 

MBP 

Premaio naiožb v opremo 
V žalski občini gradijo 

trenutno sedeminštirideset 
naložb v skupni predračun-
ski vrednosti tri milijarde 
719 milijonov dinarjev. 

Petnajs t objektov v skupni 
predračunski vrednosti do-
bri dve milijardi 690 milijo-
novo dinarjev gradijo inve-
stitorji iz drugih občin. Med 
njimi velja omeniti Dravske 
elektrarne Maribor, Petrol iz 
Ljubl jane (prva faza plino-
vodnega omrežja v občini) in 
Nivo Celje (ureditev primar-
ne kanalizacije v Rušah pri 
Arji vasi). 

Naložb je v primerjavi z 
enakim lanskim obdobjem 

sicer po številu dvanajst več, 
po vrednosti objektov pa le 
za skromnih petdeset odstot-
kov, kar pomeni glede na in-
flacijo realno znižanje njiho-
vega obsega. Eden izmed bi-
stvenih vzrokov za to je prav 
gotovo v upadan ju akumula-
tivne sposobnosti gospodar-
stva žalske občine. 

Pozitivno pri izvajanju na-
ložb v gospodarstvu žalske 
občine je to, da se počasi iz-
boljšuje njihova ekonomska 
struktura. Še ob koncu lan-
skega devetmesečja je bilo 
gospodarskim naložbam na-
menjenih 86 odstotkov vseh 
sredstev, ta odstotek pa s e j e 
sedaj povzpel na skoraj 94. 

Vsi objekti, ki so jih začeli 
graditi letos, so namenjeni 
izključno gospodarskim de-
javnostim. Ob vsem tem se 
žal ni izboljšala tehnična 
s t ruktura naložb, saj je delež 
opreme v skupni predračun-
ski vrednosti ni izboljšal in 
še vedno predstavlja le 38 
odstotkov vrednosti vseh na-
ložb. Nič kaj spodbudna tudi 
ni ugotovitev, da znaša delež 
gradbenih del pri naložbah, 
ki so jih začeli letos, kar do-
brih 85 odstotkov. Tudi zato, 
ker v žalski občini ugotavlja-
jo vedno večjo odpisanost 
opreme in obratnih sredstev. 

J A N E Z VEDENIK 



Puli (zaenkrat) v sivini poprečja 
Opazen in kakovosten nastop slovenskega tilma ne bi smel ostati brez nagrad 

Ko v torek ponoći oddajani tole po-
ročilo s 33. festivala jugoslovanskega 
igranega filma v Pulju, je ostalo za 
ogled le še osem od 28 filmov, kolikor 
jih bomo letos videli skupaj na tem 
našem najpomembnejšem festivalu. 
Letošnji pregled filmske ustvarjalno-
sti pa bomo lahko najbrž kaj hitro 
pozabili. Seveda, če se prav zadnje 
dni festivala ne bo pripetilo kaj pre-
senetljivega. Kar smo videli doslej, je 
v povprečju sicer solidno, vendar fil-
mov, ki bi izstopali, ki bi prinašali 
neko novo kakovost in radost zaradi 
napredka domače kinematografije, 
ni. 

Seveda to ne pomeni, da doslej ni-
smo videli zanimivih in tudi kakovost-
nih filmov, a prav vrhunskega še ne. 
Med bolj zanimivimi in boljšimi filmi 
lahko (ob kar vseh petih slovenskih) 
omenimo doslej le tri. V prvi vrsti sen-
t imentalno zgodbico o prijateljstvu v 
pedeset ih letih, ki jo je pod naslovom 

Na Tednu domačega filma, kot ka-
že, ne bomo videli več kot tri sloven-
ske igrane filme. Desovila, ki je sne-
majo te dni, še ne bo končana, možno 
pa je, da bo ljubljanska TV dokonča-
la še film o Primožu Trubarju. Odgo-
vor bo znan avgusta, na vsak način 
pa bomo v Celju, na jesenskem TDF 
videli filme Čas brez pravljic. Poletje 
v školjki in Kormoran. 

Ples na vodi z imenitno mlado igralsko 
ekipo posnel Beograjčan Jovan Aćin. 
Prav dobro je delo opravil tudi Živko 
Nikolič, ki je s komedijo Lepota greha 
slednjič le vzpostavil tudi stik z gledal-
ci, čeprav je v temi ostal zvest Črni 
gori in spopadu tradicije z novim, k i j e 
pogostoma abotno, nesprejemljivo, 
pokvarjeno. Prav tako ni razočaral Že-
limir Žilnik, ki pa v svoji znanstveno-

fantastični zgodbi Lepe ženske hodijo 
skozi mesto ni našel stika z občin-
stvom. V pripovedi o Beogradu v letu 
2041, ko skuša skupinica ljudi ponov-
no očistiti mesto in ga oživeti, je vse 
polno ostrih, satiričnih in komičnih , 
namigov na sedanjost in obtožb na 
preteklost ter na totalitarnost v družbi, 
ki ostaja edino pravo zlo. 

Slovenski nastop v Pul ju lahko že 
zdaj ocenimo kot zelo uspešen in opa-
zen. Zlasti Anton Tomašič je s svojim 
prvencem Kormoran, za katerega je 
scenarij pripravil Boris Gavazza, zelo 
zadovoljiv. V pretresljivi zgodbi o pro-
padu mornarja , od vseh odtujenega al-
koholika, je navdušila zlasti imenitna 
igralska ekipa, film pa je za razliko od 
mnogih drugih slovenskih tudi zelo 

gledljiv. Občinstvo žal ni razumelo fil-
ma Čhristophoros, režiserja Andreja 
Mlakarja, obe omenjeni deli pa sta na-
leteli na izredno lep sprejem pri jugo-
slovenski filmski kritiki. Film Doktor, 
režiserja Vojka Duletiča, ki smo ga v 
areni gledali v torek zvečer, ni našel 
stika z občinstvom, medtem ko je ob-
činstvo in kritika kar lepo sp rde lo oba 
mladinska filma. Hladnikov Cas brez 
pravljic in prvenec Tuga Štiglica Po-
letje v školjki. 

Festival se zakl jučuje jutr i zvečer, 
ko bodo podelili tudi nagrade. Po tem 
kar smo videli doslej, slovenski filmar-
ji to pot ne bi smeli ostati brez vidnih 
priznanj. 

BRANKO STAMEJČIČ 

Slovenski fílmarji se letos v Pulju predstavljajo kar s petimi filmi, od tega so 
trije uvrščeni v tekmovalni spored. Prizor na sliki je iz filma Antona Toma-
šiča Kormoran. 

Celjski glasbeniki v Padovi 
v sodelovanju s tržaško glasbeno kooperacijo »II 

posto delle fragole« bo jutri nastopil v Padovi v 
Italiji tuđi celjski duet »Sfinkter«. 

Na festivalu, ki bo od 25. do 27. julija v Padovi se 
bodo poleg Celjanov predstavili tudi drugi nosilci 
novih tendenc v jugoslovanskem rocku; Sexa, 
Lokalna televizija, Masaker, Marko Brecelj in Mario 
Marzidovšek. Gre za festival alternativne glasbe, na 
katerem bodo poleg naših sodelovali tudi angleški in 
italijanski ansambli . 

V celjskem duetu »Sfinkter« združujeta delo Dani 
Bedrač (sintetizatorji, digitalne ri tmične naprave) in 
Primož Jeza (vokal). Gre za novo drugačno pop glasbo, 
ki se ne uveljavlja le pri nas, temveč tudi in predvsem 
na Zahodu. Za kaj gre? Glasbenika, ki odprto sprem-
ljata dogajanje nove »rock« glasbe in ki pri produkci j i 
in reprodukci j i avtorske glasbe nikakor nista novinca, 
skušati s projektom Sfinkter udejaniti izkristalizirane 
izkušnje svojega dosedanjega početja in aktualnega 
glasbenega početja drugih. 

Z n junimi besedami: »Združiti skušava dva kre-
ativna procesa; redukci jo popularnih glasbenih tren-
dov na nj ihove funkcionalne prvine (ritem, izraz pro-
ducirane skladbe kot celote, efekti, okleščeni pop tek-
sti) in ponovno združevanje teh prvin v čimbolj homo-
gene in svojevrstne celote.« 

V. E. 

ZDRAVILIŠČE ROGAŠKA SLATINA 
V dvorani Zdraviliškega doma v Rogaški Slatini bo danes 

ob 20.30 uri Koncert p romenadnega orkestra. 
V soboto, 26. julija pa bo v dvorani Zdraviliškega doma 

tradicionalni Rogaški ples, ki se bo pričel ob pol osmih 
zvečer. Nastopili bodo ansambel Kristali, pevka Marjana 
Deržaj, plesna skupina Video-expres in Mito Trefalt. 

ANINA KAPELA ROGAŠKA SLATINA 
V Anini кареИ v Rogaški Slatini bo v ponedeljek, 28. julija 

komorni koncert , na katerem bo nastopil ansambel Gallus 
Consort. 

KNJIŽNICA TITOVO VELENJE 
V razstavnem prostoru knjižnice v Titovem Velenju je na 

ogled razstava del Leona Sliwinskega iz Avstrije. Slikarstvo 
Leona Sliwinskega, akademskega slikarja, grafika in resta-
vrato^a, izhaja iz ekspresionizma, poudar ja pa intenzivni 
korolit. Motivno ga prevzemajo tihožitja in biblijski prizori. 
Razstavljena dela bodo na ogled do 13. avgusta. 

LIKOVNI SALON CELJE 
V Likovnem salonu je odprta razstava slikarskih del 

Avgusta Lavrenčiča. Razstava bo odprta do sobote, 26. ju-
lija. 

V knližnico po Poletje v školjki 
šmarski knjižničarji so ustregli tudi zdraviliškim gostom 

Naše knjižnice v tem poletno-dopu-
stovskem času ne samevajo. Nasprot-
no, celo več je zanimanja za knjige. 
Seveda pa bralci ta čas segajo po dru-
gačni literaturi, lažji, zabavni, spro-
stitveni, knjižničarji pa morajo znati 
takšno branje ponuditi. 
V občinski matični knjižnici v Šmar ju 
pri Jelšah, se tako kot drugod, trudijo 
ustreči dopustn iško razpoloženemu 
bralcu. Ti največ segajo po romanih, ki 
so ta čas svetovne uspešnice, pa tudi 
po knjigah domačih avtorjev, predv-
sem tistih, ki so prav tako uspešnice in 
ki v glavnem govorijo o dogodkih iz 
naše polpretekle dobe. Največ povpra-
ševanja je po romanu Vse reke tečejo, 
kajti vzporedno se na naši televiziji 
odvija tudi nadaljevanka. Podobno je 
bilo pred letom dni s knjigo Pesem 
ptic trnovk. Najbolj brani avtorji so v 
tem času Konsalik, Simmel, Holtova, 
bralci segajo tudi po Thomasu Hardy-

ju in drugih. V obtoku so skoraj vse 
novitete zadnjih dveh, treh let. Od do-
mačih avtorjev je še vedno v vrhu po-
pularnosti Torkar z Umiranjem na 
obroke. Glede na s t rukturo prebival-
stva je na Šmarskem veliko zanimanje 
za knjige, ki jih izdaja založba Kmečki 
glas. To so leposlovne knjige, povesti z 
domačo, kmečko tematiko. Med mlaj-
šimi bralci je veliko povpraševanje po 
zadnji mladinski uspešnici Vitana Ma-
la Polet je v školjki, ki je doživela tudi 
filmsko ekranizacijo. 

Od letos dalje je pri splošno-izobra-
ževalni knjižnici v Rogaški Slatini po-
seben oddelek za zdraviliške goste, do-
mače in tuje. V zdraviliškem centru, 
kot je Rogaška Slatina, je bilo takšen 
oddelek nujno urediti, kajti s tanje 
zdraviliške knjižnice je bilo pred ure-
ditvijo zares neprimerno, in veliko go-
stov se je pritoževalo nad tovrstno po-
nudbo. Z novo opremo, ki jo je prispe-

valo Zdravilišče in širšim izborom do-
mače in tuje literature, je izposoja v 
zdraviliški knižnici izredno narasla, k 
temu prispeva še novi odpiralni čas, 
saj je knjižnica odprta vsak dan. Pri 
tem je zanimivo to, da nekateri tuji 
gostje zdraviliški knjižnici podarjajo 
knjige, ki so jih prinesli s seboj. Takš-
nih knjig s e j e samo letos nabralo okoli 
štirideset. Ob omejenem uvozu tuje li-
terature so takšne poteze tuj ih gostov 
kar dobrodošle. 

V občinski matični knjižnici v Šmar-
ju pri Jelšah imajo letos v načrtu še 
obnovitey prostorov knjižnice v Ro-
gatcu, tako da bo imel ta kraj po dol-
gem času spodobno urejeno knjižnico 
s preko tri tisoč knjigami. Tudi v Bi-
strici ob Sotli se bo knjižnica letos pre-
selila v nove prostore, naročena pa je 
tudi že oprema za pionirski oddelek 

^knjižnice v Šmarju . 
MARJELA AGREŽ 

Obvestila v zvtzl • kompletom 

Slovenija 
t « р ф х п а ш ? 

1. Zaradi povečane naklade z 20.000 nj 
30.000 izvodov, izdelave štirih dodatnih zak 
ljučnih zemljevidov in 80 barvnih fotografi 
bomo komplet začeli pošiljati v avgustu 1986 

2. Vsebina kompleta: 
- KNJIGA (128 strani, umetniški papir. 16x2; 
cm, 180 barvnih fotografij in ilustracij skupaj j 
besedilom predstavljajo naravno, kulturno ir 
ostalo dediščino S<ovenije. 100 zemljevidov j 
načrti vseh mestnih jedr in občinskih središč) 

- DODATEK (32 strani, 16x23 cm, seznami; 
kulturne in turistične prireditve, hoteli, moteli, 
penzioni, potovalne agencije, turistična dru-
štvena organizacija Slovenije, zdravstvene 
ustanove, kraji s P I T enoto - številke, večje 
OZD) 
- 5 TEM NA ZAKUUČNIH BARVNIH ZEMLJE-
VIDIH (70x50 cm. 1:400.000) Teme: 
a) OGLEDI: mreža muzejev, naravnih zname-
nitosti. gozdnih poti. meteoroloških postaj, 
ribogojnic, drevesnic, ipd. 
b) TURISTIČNI ZEMLJEVID: turistična dru-
štva. žel. postaje, kmečki turizem, potovalne 
agencije. AMD, itd. 
C) KO SE SVOJIH KORENIN ZAVEMO: (300 
izbranih arheoloških najdišč - posebna 
legenda! 300 gradov in razvalin) 
d) SAKRALNI SPOMENIKI: (800 cerkva in 
samostanov s posebno legendo) 
e) SLOVENSKA NAREČJA (osembarvni. 
1:350.000, 50 narečij ali govorov, vključeni so 
tudi zamejski) 

. - MAPA (za shranjevanje kompleta na poto-
vanjih) 
3. Dodatna naročila sprejemamo le z vplači-
lom zneska 4.750 din na žiro račun: 50104-
601-13315. Avtotehna, tozd Nova, Titova 36, 
Ljubljana - namen nakazila: Slovenija 
4. Cena kompleta je po izidu za 35% večja. 
5. Podrobnejše informacije po telefonu: (061) 
320-589. 
KAJ JE KOMPLET SLOVENIJA, TE POZNAM? 
Če Atlas Slovenije pokaže, KAKO PRITI v vsal( 
kraj Slovenije, potem komplet SLOVENIJA. TE 
POZNAM pove, ZAKAJ (ČEMU) smo ta kraj 
sploh iskali! 
Prijeten letni oddih vam želimo, jeseni pa z 
našim kompletom na izlete, oglede po Slove-
niji, da bomo lahko kmalu dejali: 

S l o v e n i f a 
p i n a M t e 

TENIS - rekreacija in pogodbe vsak dan od 
9. do 21. ure. 

NOVOST! Ob rezervaciji teniških igrišč je 
potrebno takoj plačati igralnino pri 
varnostniku. 

TEČAJI TENISA - z a odrasle in otroke: 1. 
tečaj 11. avgusta ob 17.uri, 2. tečaj 25. 
avgusta ob 17. uri. 
Prijave pri varnostniku - tel. 33-098. 

POČITNIŠKI PROGRAM: za osnovnošolce 
srednješolce vsak delavnik od 8. do 12. ufß' 
Program je voden in brezplačen, na voljo 
objekti in rekviziti. 

SEJEM rabljenih avtomobilov vsako soboto 
od 8. do 12. ure. 

BIFE »Tenis« odprt vsak dan od 9. do 22. 

Vabljeni^' 



Najprej gradimo, 
bto saniramo 
'fva zadnji seji laškega izvršnega sveta so obravnavali 
'[l^log sanacijskega programa Gostinskega podjetja 
ìhìje-tozda Savinja Laško, ki je po izgradnji hotela 

zabredlo med zgubarje, spregovorili pa so tudi o 
ytlematiki in nadaljnjem razvoju turizma v občini. 
y¡iO in odločno so od G P Celje zahtevali, da denar za 
Ljcriti del izgube najprej poiščejo znotraj svoje organi-
yije in sozda Merx, zahtevali pa tudi, da sanacijski 

'• ^gram dopolnijo z analizo tržnih možnosti in še dru-
IШ dopolnitvami. 
: f Jasno in odločno, tako kot ob takšnih primerih mora 
L, so laški izvršniki postavili stvari na svoje mesto, a 
u, tem velja opozoriti še na nekaj vprašanj, ki se 
Lnašajo tudi na preteklost. Ne glede na to, kako bodo 
tSaviryi in GP Celje izgubo pokrili in kako bodo 
ffesničevah sanacijski program, (vsi upamo, da najbo-
(¡) se postavlja nekaj vprašanj, povezanih z našo 

naložbeno dejavnostjo. Ni sicer dvoma, da Laško za 
jzzvoJ turizma potrebuje postelje takšne kvalitete, 
vendar Je vprašanje, če na račun socialne ogroženosti 
üposlenih. Ugotavljajo namreč, da so sedanje izgube 
hotela posledica visoke infìacije v času gradnje ter 
¡estmesečne kasnitve pri gradnji. Zaradi пцјетапЈа 
dragih premostitvenih kreditov n^ bi posledice čutih 
¡e nekaj let. Ne da bi se vprašah, гакцј kasnitev pri 
gradnji in zakaj gradnja v času, ko visoko infìacijo zna 
predvidevati že vsak povprečen potrošnik. Velja ugo-
tovitev, da bi v kolektivu lažje dihali, če bi hotel že 
kmalu po otvoritvi vračal tisto, za kar Je bil zgrajen. 
Tako pa šele sedaj, v sanacijskem programu ugotav-
ljajo, da ni kadrov, da ponudba ni zadovoljiva, da niso 
raziskane tržne možnosti, sedaj se iščejo povezave z 
agencijami, z zdraviliščem itn. Naprej torej postavimo 
objekt, potem pa razmišljamo, kako bomo program 
nuđenja gostinskih storitev, ki je po oceni delovne 
organizacije »v globalu« ustrezen, tudi uresničili v 
praksi. Nerazumljiv korak, posebno če hotel Hum pri-
merjamo z novim hotelom Švicarija istega sozda v 
Zdravilišču Dobrna. Za tega Je namreč že sedaj Jasno, 
kdo bo v nJem spal, saj so pogodbe o tem sklepali, še 
preden so pred njim slavnostno prerezali vrvico. Skrb 
pa vzbuja še en predlog v sanacijskem programu; 
namreč, da bodo v Humu posebno pozornost namenih 
možnostim za organiziranje družbene prehrane. Še en 
hotel torej z družbeno prehrano, kije v teh objektih na 
Celjskem že kar vsakdanji pojav. Žal so zaradi tega 
ponekod že tudi pozabili, kaj Je dobra hotelska ku-
Na. RADO PANTELIČ 

)b obravnavi sanacijskega programa so v Laškem 
{pregovorili tudi o problematiki razvoja turizma v 
ibčini ter še enkrat, podobno kot v minulem srednje-
ročnem obdobju, določili za nosila razvoja turizma 
pivovarno Laško. Tokrat so si tudi razjasnili in pred-
stavniku Pivovarne v izvršnem svetu tudi pojasnili, 
kaj nosilec turizma sploh je; da je to tisti, ki tržno 
iinisli, vodi, organizira, povezuje in ne zgolj pokriva 
izgube drugim. Laškemu pivu bi bilo ustrezno orga-
loizirano turistično Laško pod okriljem pivovarne še 
najboljša propaganda, zato bodo sedäj tej vlogi v 
Pivovarni posveti l i več pozornosti. 

Gostje, kako se 
počutite? 

Judith Berger, Švedska: »V 
Jugoslaviji, oziroma v Rogaški 
sem letos prvič. Prišla sem po 
priporočilu nekega Jugoslova-
na, ki se na Švedskem ukvaija 
z akupunkturo in ni mi žal. Ne-
prijetno pa mi je bilo že takoj 
ob vstopu v Jugoslavijo, ko na 
letališču niso povedali, da ima 
letalo dve uri zamude, ampak 
so vsakih nekaj minut ponav-
ljali, da letala v naslednjih pet-
najstih minutah še ne bo. To 
me je res motilo. Drugače pa 
sem v Rogaški Slatini zelo za-
dovoljna. Tudi hotel Sava je 
zelo lep, hrana okusna, po-
strežba solidna, vesela pa sem 
tudi, ker v jedilnici ena izmed 
natakaric govori celo Švedsko. 
Pripombe imam le glede suve-
niijev, ki jih je sicer precej na-
prodaj, vendar pa niso izvirni. 
No, to je morda tudi stvar oku-
sa. Veijetno bom še prišla v 
Jugoslavijo.« 

Novosti iz Centra 
za mladinsici turizem 

Ko smo v prvih julijskih 
dneh obiskali Center za mla-
dinski-turizem v Celju, smo 
lahko z veseljem ugotovili, da 
tam zares skrbijo za mlade 
popotnike s skoraj vedno 
praznimi denarnicami. Uved-
li so novosti, kot je letovanje 
na Korčuli, v Rovinju, Du-
brovniku, Tijesnem in Puna-
tu. Za vse mlade, ki jih mika 
tujina, pa so pričeli prodajati 
Mednarodne študentske iz-
kaznice. 

Za tiste, ki j ih zanima letova-
nje ob morju, je letos preko 
Centra za mladinski turizem 
mogoče obiskati poleg kampa 
Savinja v Makarski, še Korču-
lo, Rovinj, Punat, Tijesno in 
Dubrovnik. Za desetdnevni 
polni penzion v kamp prikolici 
oziroma počitniških hiškah, je 
potrebno odšteti od 27.000 do 
35.000 dinarjev. V Dubrovniku 
je za desetdnevno prenočeva-
nje v mednarodnem zbirnem 
centru mladih potrebno odšte-
ti 17.000 dinarjev,. Žal pa, spo-
ročajo na Centru za mladinski 
turizem v Celju, je v vseh teh 
mestih že vse zasedeno. Nekaj 
prostora imajo le še v Makar-
ski in to predvsem v posezoni. 

Cena paketa, ki vključuje 
šest polnih penzionov, je v za-
sebni sobi 20.400 dinarjev, v hi-
šici 16.800 in v kamp prikolici 
15.000 dinaijev. Cena paketa, 
ki vključuje devet polnih pen-
zionov pa je v zasebni sobi 
34.200 dinaijev, v hišici 27.900 
dinaijev in v kamp prikolici 
25.200 dinaijev. Za vse, ki ni-
majo lastnega prevoza, je že 
navedenim cenam potrebno 
prišteti še 4000 dinaijev. Člani 

počitniške zveze Jugoslavije 
imajo deset odstotkov po-
pusta. 

Na Centru za mladinski turi-
zem v Celju lahko postanete 
član počitniške zveze Jugosla-
vije in si tako pridobite vrsto 
ugodnosti. Vsi člani imajo na-
mreč popuste za letovanja v 
domovih in letoviščih Počitni-
ške zveze Jugoslavije, skupin-
ska potovanja (najmanj šest 
oseb) so prav tako bolj poceni 
posredujejo pa še možnost ko-
riščenja uslug v vseh medna-
rodnih mladinskih hotelih in 
domovih. 

Pomembno novost so na 
Centru letos uvedli za vse tiste, 
ki jih mika tujina. Od letos da-
lje je naprodaj tudi v СеЦи na 
Centru za mladinski turizem 
Mednarodna študentska izkaz-
nica, za katero je potrebno od-
šteti 900 dinarjev. Ta izkaznica 
omogoča mladim popotnikom, 
da si lahko po ugodnejših ce-
nah ogledajo muzeje, obiskuje-
jo razne prireditve in se ceneje 
vozijo z vlakom in z letalom. 
Študentska izkaznica velja leto 
dni, nato pa j e njeno veljavnost 
mogoče obnoviti. 

V tujini velja kot indeks, kar 
pomeni, da lahko imetniki 
Mednarodne študentske izkaz-
nice koristijo vse ugodnosti, ki 
jih tuje države nudijo študen-
tom. Na izkaznico je od dvajset 
do sedemdeset odstotkov po-
pusta, odvisno od države. Do-
bijo jo lahko tudi tisti, ki niso 
študentje, omejitev je le v sta-
rosti. »Mladinci« nad šestin-
dvajset let je namreč ne more-
jo kupiti. 

NATAŠA GERKEŠ 

Edvard Stepišnik, predsed-
nik TD Celje o letošnjih načr-
tih celjskega turističnega 
društva: Največ pozornosti 
bomo do konca leta, ko imamo 
kar smele načrte, namenili ure-
ditvi Starega gradu, te mar-
kantne turistične točke Celja, 
ki je po mnenju vseh preslabo 
izkoriščena. Načrtujemo večja 
ureditvena dela, predvsem pa 
bi radi uredili dvižni most, ne-
katere obrambne zidove in 
obrambni jarek, želimo pa si 
tudi boljše, ter predvsem kva-
litetnejše gostinske ponudbe 
na gradu, o čemer se dogovar-
jamo z odgovornimi delavci v 
sozdu Merx. 

Aktivni smo in še bomo tudi 
na drugih področjih. Ob turi-
stičnem tednu, ki smo ga spe-
ljali pred kratkim, bomo uredi-
li tudi turistično pot po Celju 
ter sočasno izdali Vodnik po 
Celju. Ob občinskem prazniku 
bomo natisnili tudi naše glasi-
lo Lepo mesto. Ob tem redno 
opozarjamo na vse tiste po-
marykíjivosti, ki jih opazimo 
in ki nam jih posredujejo tudi 
naši člani. V tem času bi opo-
zoril predvsem na neočiščene 
arkade v Prešernovi ulici ter 
neurejeno zelenico pred Jugo-
banko, pa še ka) bi se našlo, 
kar bi morali urediti za lepši 
turistični in tudi siceršnji vi-
dez mesta. 

RP 

S čebelarji v Gornjem gradu 
ž e p>o tradiciji, letos se-

demnajs t ič po vrsti, se je če-
belarskega praznika v Gor-
n jem gradu v nedeljo po-
poldne udeležilo veliko do-
mačinov. - Še dopoldne če-
merno vreme jfe popoldan-
skim prireditvam naklonilo 
neka j sonca. Prizadevni turi-
stični delavci so se zaradi 
hvaležnega občinstva, med 
nj imi so bili menda kar vsi 
Nizozemci in Belgijci, koli-
kor j ih je ta čas v k a m p u Me-
nina in na turističnih kmeti-
jah Zadrečke in Savinjske 

doline, oddahnili . 
Letos so uporabih dve »va-

bi«: koncer te cerkvenih pev-
skih zborov v katedrali in na 
prostem, ter TV-zvezdo Mita 
Trefalta. Med pevci so se va-
bilu odzvali Šmihelčani, Sol-
čavani, Šmarčani in domači 
pevci, ki so pritegnili veliko 
pozornost, kakor tudi doma-
či godci in ansambili J . U-
govška, T. Lamprečnika in 
Premium. 

Otroci so se nalizali zdra-
vega medu, starejši in mlajši 

privezali dušo in se zavrteli 
ob vižah Fantov z vseh ve-
trov, nekateri so se lahko po-
merili v lokostrelstvu, ki je 
tudi sicer v tem kra ju pogna-
lo izjemne korenine, vsi sku-
paj pa obudih znanje in spo-
mine na čebelarjenje. Poseb-
no ugodno je padel v oči na-
stop šolaijev, v skečih in ple-
sih, kar izpričuje, da gornje-
grajski prosvetai j i še nimajo 
počitnic. To p a j e ugotovitev, 
ki je ni mogoče presaditi v 
mesto. 

MITJA UMNIK 

Letošnje ocenjevanje šolskih 
okolij na celjskem območju 

Celjska turistična zveza je 
tudi letos meseca junija oce-
nila urejenost okolij osnov-
nih šol na širšem celjskem ob-
močju. Namen oceigevanja je, 
da bi šole prednjačile v krajih 
z lepo urejenim okoljem, 
učence spodbujale k urejeno-
sti in estetiki in še posebej z 
željo, da bi lepo urejenost pre-
nesli tudi na svoje domove. 

Posebna komisija, ki so jo 
sestavljali Jaka Majcen kot 
predsednik, prof. France Sirk 
in Mimica Volavšek, je meseca 
junija obiskala 54 šol in oceni-
la, kako so urejena njihova 
okolja. Komisija je opravila 
izredno zahtevno delo zelo 
vestno, saj je morala prevoziti 
z avtomobili, avtobusi in z vla-
kom blizu 1000 km, pa še peš 
je bilo treba prehoditi okoli 
100 km. Komisija je ugotovila, 
da so šolska okolja iz leta v leto 
lepše urejena ter da so dale 
ocenjevalne akcije prav dobre 
rezultate. 

Letos je bilo vzorno urejenih 
kar 10 šolskih okolij, lani jih je 
bilo 6, zelo lepo urejenih okolij 
je bilo letos 19, lani 14, lepo 
urejenih okolij je bilo letos 16, 
lani 21, skromno urejenih oko-
lij je bilo letos 9, lani pa 13. 

Vzorno urejena окоЏа imajo 
OŠ Vera Šlander, Polzela (5.00 
točk), OŠ Vlado Bagat, Bra-
slovče (5.00 točk), OS Marija 
Broz, Bistrica ob Sotli (4.85 
točk), Posebna šola Pohorski 

odred. Slov. Konjice (4.82 
točk), OŠ Kozjanski odred. 
Planina (4.80 točk), OŠ Šlan-
drove brigade, Ljubno (4.75 
točk), OŠ Blaža Kocena^ Po-
nikva (4.70 točk), OŠ Anton 
Aškerc, Rimske Toplice (4.65 
točk), OŠ Anton Aškerc, Tito-
vo Velerúe (4.62 točk), OŠ, 
Bratje Dobrotinšek, Vojnik 
(4.60 točk). 

Naj omenimo še šole, ki so 
imele skromno urejena okolja, 
in to: OŠ Franjo Vrunč, Celje 
(2.69 točk), OS Veljko Vlaho-
vič, Celje (2.67 točk), OŠ Ed-
varda Kardelja, Rogatec (2.66 
točk), OŠ Ivan Kovačič-Efen-
ka, Celje (2.57 točk), OŠ Maijan 
Nemec, Radeče (2.55 točk), OŠ 
Biba Rock, Šoštanj (2.50 točk), 
I. osnovna šola, Celje (2.33 
točk), OŠ I. Celiske čete, Celje 
(2.16 točk) in OS Boris Kidrič, 
Rog. Slatina (1.50 točk). 

Žal je treba povedati, da so 
bile spet najslabše ocenjene 
celjske osnovne šole, pa šola v 
Rog. Slatini, ki jim njihova 
skromno urejena ali delno celo 
zanemarjena okolja niso in ne 
morejo biti v ponos. 

ZORAN VUDLER 



Kmetovanje na »švicarski« način 
Brez znanja tudi ¥ kmetijstvu ne gre, pravi Marjan Ribič Iz Latkove vasi 

»Kmetje imamo pač to ne-
srečo, da proizvajamo soci-
alne proizvode, zato se mo-
ramo s cenami prilagoditi 
potrošniku, ki mu s podraži-
tvami že tako in tako ni pri-
zanešeno. Pravega dohodna 
zato ni, ni tudi akumulacije 
za večje naložve, a kljub te-
mu mislim, da imamo v 
kmetijstvu zaradi neznanja 
še precej rezerv,« pravi An-
ton Ribič iz Latkove vasi, 
mlad kmetijski inženir, ki 
je sklenil svoje znanje upo-
rabljati in prodajati predv-
sem na domači kmetiji in v 
domači vasi. 
Marjan Ribič meni, da je za-
radi neznanja v kmeti js tvu 
tudi do 40 odstotkov škode. 
Rezerve, ki bi jih morali iz-
koristiti, so predvsem v pra-
vilni obdelavi kmet i jskih po-
vršin, pri uporabi agrotehni-
ke, gnojenju in tudi zaščiti. 
Da je temu tako, Marjan Ri-
bič ponazori z uspehi pri pri-
delavi hmelja in skromnimi 
dosežki pri izkoriščenosti 
travnih površin in še pove: 
»Predvsem starejši kmet je 
se, kar se tiče novosti, držijo 
starega pravila, da je bolje 
dvakrat vprašati, kot enkrat 
preizkusiti, kar je morda tu-
di prav, vendar novosti je v 
kmeti js tvu treba uvajati. 
Nekdaj smo kosili enkrat , 
dvakrat , zdaj štirikrat ali pet-
krat, pa še to kmalu ne bo 
več dovolj. S p r e m e m b je ve-
liko, treba jih je spremljati , 
hoditi na sejme, v tuj ino in 
jih tudi uvajati v proizvod-
njo. Mladi so pri tem bolj do-
jemljivi, moram pa priznati, 
da v zadnjem času tudi sta-
rejši, ki pa se za neko novost 
odločijo šele takrat, ko vidi-
jo. d a j e tebi uspelo«. 
Za novosti je treba znanja, ki 
ga Marjanu kot kmet i j skemu 
inženirju ne manjka . Brez 
večjih pomislekov je zato na 
kmetij i po švicarskem recep-
tu uredil sušenje sena pod 
streho (posebna kritina iz 

iveric pod streho, tesnjena s 
silikonskim kitom) s čimer 
se je kvaliteta tako sušenega 
sena izboljšala za približno 
40 odstotkov. Uporaba dra-
gih krmil je zato močno 
zmanjšana, kar se pri pov-
prečni mlečnosti krav, lani je 
bila pri Ribičevih 6357 litrov 
po kravi, sploh ne pozna. 
Takšno proizvodnjo sprem-
ljajo s pomočjo računalnika 
tudi na Biotehnični fakulteti 
v Ljubl jani in Kmeti jskem 
inštitutu Slovenije. Takšno 
spremljanje proizvodnje ima 
v Savinjski dolini le še poleg 
Ribičeve le še ena kmetija: 
»Povsod in ne samo v kme-
tijstvu, moramo iskati ob-
novljive vire energije, zato 
smo tudi pri nas pričeli upo-
rabljati sončno energijo. In-

vesticija sicer ni m a ^ n a , a se 
mora obrestovati. Ce so to 
izračunali Švicarji, kjer ni-
majo toliko sonca kot pri 
nas, potem bo to verjetno dr-
žalo. Rezerv je še veliko, tudi 
v zmanjšanju delovne sile in 
pri uporabi strojev so pozna-
ne, a žal jih l judje ne izkoriš-
čajo. To še posebno velja za 
tiste kmete, ki jim kmetija ni 
glavni vir dohodka. Ti naj-
bolj špekulirajo, zemlja pa 
jim predstavlja le kapital. 
Moti me tudi, ker ostareli ne 
predajajo kmeti j mladim, za-
to ti odhaja jo v tovarne, kjer 
pa so po štirih, petih letih za 
kmeti js tvo izgubljeni. Temu 
so krive tudi s is temsko nere-
šene stvari v zvezi s pokojni-
nami, saj se ostareli kmetje, 
potem ko predajajo kmeti jo 
naslednikom, čutijo socialno 
ogrožene.« 

Tako o kmeti js tvu Marjan 
Ribič, ki na srečo s svojim 
znanjem koristi sebi, sovaš-
čanom in kmeti js tvu nas-
ploh. Koliko takšnih inženir-
jev pa je obremenjeno s pre-
tiranim administr i ranjem? 

RADO PANTELIČ 
Marjan Ribič z očetom med delavkami njihove mlečne» 
tovarne. Foto: EDI MASNEC 

Naše limetijsice šole 
Letošnja, 23. številka letnega glasila Skupnosti 

kmetijskih in živilskih šol Slovenije NAŠE K.METIJ-
SKE SOLE, prinaša poleg preglednic in drugih pri-
godnih sestavkov, običajnih za šolska letna poročila, 
tudi dva zapisa z našega ožjega območja: Zapis o 
zaključnih slovesnostih ob 75-letnici šentjurske 
Kmetijske šole ter ob 40. letnici Vrtnarske šole v 
Medlogu. 

Avtor prvega prispevka (urednik Friderik Degen) 
ponuja s komenta r jem o učnem programu Kmeti jske 
šole iz leta 1910, organizatorjem prenove učnih progra-
mov priložnost primerjave s predlogi ustreznejših 
učnih načrtov. Povzemamo: Šolanje štajerskih kmeto-
valcev sta predstavljali dve polletji desetmesečnega 
tečaja, ki s e j e začel z novembrom, končal pa z nasled-
njim avgustom; učna doba s e j e prekinila z enoteden-
skimi počitnicami o božiču in veliki noči. Učni načrt 
pa je obsegal 5 predmetov teoretičnega pouka (vero-
nauk, 6 ur tedensko jezikovni pouk z zgodovino in 
zemljepisom, računstvo in geometrijo z zemljemer-
stvom ter nemščino kot neobvezen predmet), ob njem 
2 do 3 ure tedensko štiri t. i. utemeljevalne predmete 
(fizika, kemija, kmeti jsko rastlinstvo in kmeti jsko 
živalstvo) ter skupino 12, večinoma v II. polletju posre-
dovanih strokovnih znanj: od živinozdravstva. polje-
delstva, živinoreje itd. do kmet i jske zakonodaje, a kot 
stranska predmeta so gojili čebelarstvo in oba seme-
stra tudi petje. Ves čas, ki je bil učencem na voljo po 
teoretičnem pouku in odmorih, se pravi med 6. uro 
pozimi oz. pol 5. uro poleti do 19. ure. so bili učenci na 
polju, v sadovnjakih, v hlevih idr., skratka pri praktič-
nem delu na šolskem posestvu. 

Jerica Ambrož, kot avtorica drugega prispevka, pa 
oživlja razvojno pot Vrtnarske šole v Medlogu od 1946. 
leta naprej. S pretežno v zelenjadarstvo usmerjenega 
vrtnarstva s e j e v preteklih letih izobraževanje razširilo 
v vzgojo okrasnih rastlin, kot nepogrešljivo področje 
vsakega kul turnega naroda. Danes, v prizadevanjih 
okrog usmerjenega izobraževanja, ko se je Vrtnarska 
šola usmerila v izobraževanje za poklic vrtnarja in za 
pokhc vrtnarskega tehnika v okviru Srednje kmetij-
sko-živilske šole, se vzgojitelji zavzemajo za več stro-
kovnega pouka v II. letniku izobraževanja, zlasti v 
usmeritvi za vrtnarskega tehnika. Namig, ki izhaja 
tako iz razvoja vr tnarske stroke sploh, kot tudi s 
področja kul ture bivanja in področja ekologije. 

G. G. 

Goidinga bo manj 
š e slab mesec loči hmel jar je od začetka obiranja hmelja. 

Ker je Savinjska dolina zibelka slovenskega hmeljarstva in 
tudi naše največje hmeljišče, se vsako leto znova sprašu-
jemo, kakšna bo letina. Na to vpliva mnogo stvari, ki jih 
najbolje poznajo hmeljarj i in strokovnjaki, ki delajo na tem 
področju. O letošnji letini so na povedali: 

Ivan Četina, doma iz 
Spodnjih Grušovelj: »Ima-
mo 3,30 ha hmelja, od tega 
0,60 prvoletnega. Za menoj 
je že skoraj šestdeset let 
hmel jar jenja in izkušnje, ki 
sem s i j i h nabral, mi pravijo, 
da letošnji obeti niso najbolj-
ši. Goldinga bo manj , med-
tem, ko ostale sorte kažejo 
dobro.« 

Franc Rančigaj, doma iz 
Gomilskega: »Letošnje leto 
hmel ju ni bilo najbolj naklo-
njeno. Predolgo je bilo spo-
mladi hladno, potem je bilo 
preveč dežja v času, ko bi 
hmelj potreboval sonce in 
toploto, skratka vreme se je 
spreminjalo tako, da za raz-
voj hmelja ni bilo dobro. Le-
tina bo po moje povprečna.« 

Stanko Jezernik, doma iz 
Založ: »Sem mlad hmeljar in 
prve izkušnje in znanje mi je 
posredoval oče, ki je izkušen 
hmeljar. Imamo pol drug 
hektar hmelja, nekaj aurore 
in nekaj goidinga. Boljše ka-
že aurora, medtem, ko gol-
ding, ki že cvete, bolj slabo. 
Z obiranjem bomo pričeli 
okrog 20. avgusta.« 

Franc Mahor, doma iz Pa-
riželj: »Neprestane padavi-
ne so bile letos za razvoj 
hmelja preobilne, poleg tega 
pa je dež pridno spiral zem-
ljo, tako da smo morali dog-
nojevati in rahljati zemljo. 
To nam je vzelo precej časa, 
tudi stroški so narastli, hme-
lja pa bo manj . 

T. TAVČAR 

HMEZAD 
KMETIJSKI KOMBINAT ŠMARJE 
ŠMARJE PRI JELŠAH 

I 

Po sk lepu delavskega sveta Hmezad DO Kmeti jski 
komb ina t Šmar je objavl ja 

JAVNO LICITACIJO 
za proda jo rab l jen ih osnovn ih sredstev. 

1. Osebni avto LADA 1500 S (registrirana), 1 kom 
2. Osebni avto kombi Zastava (registriran), 1 kom 
3. Osebni avto R - 4 (karamboliran), 1 kom 
4. Termogen 100.000 cal., 1 kom 
5. Hladilna omara, 1 kom 

Lic i tac i ja bo v sobo to 26. 7. 1986 ob 9.00 uri v 
upravni stavbi DO. Ogled osnovn ih sredstev je 1 ure 
pred l ic i taci jo. 

Pravico do l ic i tac i je imajo pravne in f iz ične osebe, k 
vp lača jo 10% varšč ino od izkl ine cene. 

SLOVENIJALES, 
DO LIK »SAVINJA« CELJE 
Mar iborska 116, CELJE 

Delavski svet delovne skupnosti 
skupne službe 

RAZPISUJE 
nas lednja dela in naloge, kjer imajo delavci posebna 
poob las t i la in odgovo rnos t i za št i r i le tn i mandat : 

1. Direktorja službe prodaje 
2. Direktorja službe nabave 

Kandidat i mora jo po leg sp lošn ih pogojev, določenih 
z zakonom in d ružben im d o g o v o r o m o kadrovski 
po l i t ik i , izpolnjevat i še naslednje posebne pogoje: 

Pod 1.: 
- v isoka ali višja izobrazba ekonomske ali komer-
c ia lne smer i 
- nad 4 leta de lovn ih izkušenj 
- ak t ivno znanje enega tu jega jezika 
- zunan je t rgov inska registraci ja 
- o rgan izac i jske in pos lovne sposobnos t i 
- pravi len odnos do samouprav l jan ja 
- predlož i tev koncepta razvojnega p rog rama pro-
dajne dejavnost i in opredel i tve lastne v loge pri nje-
govi real izaci j i 

Pod 2,: 
- v isoka ali višja izobrazba lesne ali ekonomske 
smer i 
- nad 4 leta de lovn ih izkušenj 
- zunan je t rgov inska registraci ja 
- ak t ivno znanje enega tu jega jezika 
- o rgan izac i jske in pos lovne sposobnos t i 
- pravi len odnos do samouprav l jan ja 
- predlož i tev koncepta razvojnega p rog rama s po-
d roč ja nabavne dejavnost i in opredel i tve lastne vlo-
ge pri n jegovi real izaci j i 

Komisija za delovna razmerja 
delovne skupnosti skupne službe 
OBJAVLJA 
prosta dela in na loge 

Vodja oddelka prodaje domači trg 

Zahtevani pogo j i ; 
- v isoka izobrazba ekonomske ali komercialne 
smer i 
- do št ir i leta ustreznih de lovn ih izkušenj 
- o rgan izac i jske in pos lovne sposobnos t i 
- pravi len odnos do samouprav l jan ja 
Pisne pr i jave z odkazi l i o izpo ln jevanju ce lov i t ih raz-
p isn ih in ob javn ih pogojev naj kandidat i poš l je jo v 20 
dneh razpisni komis i j i v p r imeru kand id i ran ja za dela 
in na loge s posebn im i pooblast i l i in o d g o v o r n o s t m i 

in v 15 dneh v pr imeru, ko kand id i ra jo na objavljena 
dela in na loge na naslov: 
Sloveni ja les, LIK »Savinja« Celje, Mar iborska 11^ 
Cel je - kadrovska služba. 

Kand idate b o m o o oprav l jen i izbir i obvest i l i v 
dneh po končanem zb i ran ju ponudb . 



како dO 
zobozdravnika 

živim v Cel ju m d e l a m v 
Hplovni organizaci j i , ki n i m a 

•oje zd ravs tvene a m b u l a n -
zato nne zan ima , če si lah-

îfo pacient s a m l ahko izbere 
obozdravnika v Zdravs tve -

nem d o m u v Cel ju , če je n a n j 
o r i p r a v l j e n čaka t i t u d i da l j 

gg Obenem m e zan ima tu-
fii zakaj več ina zobozdravn i -
i,ov naroča pac i en t e v pre-
s l e d k i h dveh ali celo več me-
secev. P a c i e n t e n a j b i si raz-
p o r e d i l i t ako, da bi s posa-
nieznikom uredi l i v kar naj-
krajšem času , pa č e p r a v bi 
bila zaradi tega č a k a l n a d o b a 
za pričetek zd rav l j en j a neko-
liko daljša. 

Vodstvu Z d r a v s t v e n e g a 
¿orna Cel je se že v n a p r e j 
zahvaljujem za o d g o v o r 

D A R I N K A S E L Č A N , 
Cel je 

ie so dobri 
ljudje 

17. j un i j a je n e u r j e sproži lo 
zemeljski plaz. Drev je , ki j e 
raslo na t e m zeml j i š ču j e po-
drlo naše g o s p o d a r s k o po-
slopje. Os t r e š j e j e zadržala 
manjša lipa, s icer bi pad lo na 
glavno ces to Ce l j e -Mar ibo r . 

Naslednj i d a n n a m j e prvi 
prišel na p o m o č A v g u s t Bla-
zinšek iz V i šn j e vasi s h č e r k o 
Anito in n e č a k o m Mat j ažem. 
Proti veče ru pa si j e pr išel 
posledice n e s r e č e og leda t 
član P G D Vojn ik Ed i S u h o -
ležnik. Ugotovi l je, da s ami 
ne bomo mogl i n ič nap rav i t i 
in da bo p o t r e b n a širša stro-
kovna pomoč . Ker tisti , ki so 
zadolženi za t a k š n e akci je , 
menda n i m a j o d e n a r j a , s ta 
poveljnik P G D A v g u s t Cere-
nak in Edi S u h o l e ž n i k zbrala 

dese t požr tvova ln ih gasil-
cev. ki so že n a s l e d n j i d a n 
prišli na pomoč , čep rav so 
bill n e k a j dn i prej , o b popla-
vi. kar 48 ur v akcij i . S s ebo j 
so pr inesl i o rod je , roke . zvr-
h a n o m e r o d o b r e vol je in 
p l e m e n i t o srce. J o ž e Suho-
ležnik in Alojz Pi l ih sta po-
maga la s t rak tor j i . Prv i d a n 
so razdrl i os t reš je , da so pre-
prečil i še več jo nes rečo . Na-
to so izvlekli ostali les. Med 
d r u g i m s m o bili pr izadet i , 
ke r je naras la H u d i n j a odt r -
gala del ceste . Nivo s e m že 
p red t r emi leti opozori la , da 
voda t rga obrež je in da j e ce-
sta v nevarnos t i . T a k r a t bi 
bili ces to zavaroval i z mini-
m a l n i m i s t roški . S p e t so se 
znašl i dobr i člani p rosve tne -
ga d r u š t v a F r a n c e P r e š e r e n 
Vojn ik , ki so v za jedo navozi-
li p r ece j mater ia la . Tega bo 
s icer odnes l a prva večja vo-
da, če n e bo Nivo p ravočas -
no uk repa l . 

V s e m o m e n j e n i m d o b r i m 
in pož r tvova ln im l j u d e m is-
k r e n a in p r i s rčna hvala . Hva-
la t u d i v s e m d o b r i m sose-
d o m in os ta l im k r a j a n o m , ki 
so n a m v nes reč i nud i l i 
p o m o č . 

P Š E N I Č N I K , 
Vo jn ik 

Lokalni avtobus 
Vroč, s o p a r e n po le tn i dan . 

Ka r p r e h i t r o se z n a j d e m o na 
lokalni pos ta j i , od lož imo 
po lne v r e č k e in p o g l e d a m o , 
če j e še k a j p ros to ra n a raz-
m a j a n i h k lopeh . N a v i d e z n o 
se p o z n a m o tisti , ki se vsak 
d a n z b i r a m o p o d š tevi lko 3, 
a n e tol iko, da bi se pozdravi -
li. Niti to l iko ne, da bi s k u p a j 
grajal i Iz le tnik, k e r n a m j e 
uk in i l v m e s n e av tobuse . 
Vsak zase si misli , k a k o bi 
p rav priš lo, če n e bi bi lo tre-
ba t a k o do lgo čakat i . 

Ura se p o m a k n e in avto-
b u s t o č n o pr ipel je . Hi t ro 
v s top imo . V nab i ra ln ik spu-
s t imo od po tn ih rok vlažen 
dena r , z a m r m r a m o izs topno 
pos t a jo in že p o g l e d a m o za 
sedeži . Dovo l j j e p ros t ih in 
i zb i ramo pač t iste, da s m o 
o b r n j e n i n a p r e j in n e post ra-
ni. sa j te t a m kar zanaša na 
ov ink ih in še o b č u t e k imaš . 
da si na razstavi , ne da bi 
imel zato p o s e b n e pogoje . Za 
t is tega, ki bo pr išel zadnj i , 
bo že d o b r a p reos ta la k lop. 

To pot j e z a d n j a vs topi la 
s ta re jša , p r e p r o s t a ženička , 
ki se oč i tno p o r e d k o vozi. To 
se vidi, k e r l jud i ok rog s ebe 
g leda v obraz in se v s a k e m u 
pr i jazno sme je . K a k o č u d n o 
to izpade. Na a v t o b u s u se 
v e n d a r g leda skozi okno , če 
k d o vpraša , ali j e pros to , pač 
na r ah lo p o k i m a š , n e da bi 
obrn i l glavo. In to j e vse. So-
po tn i ca j e n a j p r e j odložila 
v rečke , n a t o pa vpraša la šo-
fer ja , ko l iko s t a n e av tobus , 
to j e že izvedela , a k a j poma-
ga, ko n i m a drobiža . (No, 
p r a v z a p r a v ga ima, v roki dr-
ži 500 din). K a j n a j n a r e d i m , 
v p r a š a šo fe r ja . 

»To n e v e m , l ahko pa v a m 
p o v e m , k a j v t a k š n e m pri-
m e r u n a r e d i j o drugi .« 

Po ja sn i lo j e bilo i zč rpno in 
j a sno , sa j j e ženica t a k o j po-
pr i je la svo je v rečke . »Poča-
kaj,« jo zadrži s ta re j ša sose-
da, »saj bo k d o zamen ja l de-
nar.« T a k r a t so se o d p r l e tor-
bice in vsi s m o v l j u d n o br-
skali po n j ih . A v t o b u s j e že 
po tegn i l in m e d u m i r j e n o 
vožn jo s m o šteli, o b č a s n o 
pogledal i , če j e že k d o k a j 
naš te l , t o d a smola , n ihče ni 
ime l pe t rdeč ih . J a z s e m na-
štela štiri, s o seda p red m a n o 
tri. Š k o d a , žen ičk i n e more-
m o pomaga t i . Glej , pa t ista 
p u n c a v plavi bluzi . Vs t ane 
in gre k šo fe r ju , spus t i n e k a j 
v nab i r a ln ik in t iho s ede na-

zaj. T a k r a t šofer po jasn i pot-
nici: »Je že v r edu , ta tovari-
šica je plačala za vas.« Začu-
den pogled in »naj lepša hva-
la« s m o slišali iz ust , ki so se 
t ako č u d n o hi t ro zresnila. 

Zapr la sem to rb ico in se 
zazrla v c inka rn i šk i d i m n i k , 
ki niti ni t ako črn . N e k a m 
č u d n o lep o b č u t e k je zajel 
av tobus . Le k a k o s e j e s p o m -
nila. S a j sem tud i jaz ho te la 
men ja t i , pa sem imela s a m o 
štiri s to take . Le k a k o se j e 
s p o m n i l a . . . 

J . Š., Š e n t j u r 

Pohvala 
pokopališki 
službi 

P o g r e b n o p o d j e t j e v Cel ju , 
ki j e zas luženo dob i lo svojo 
s t r eho na T e h a r s k i cest i pod 
m e s t n i m p o k o p a l i š č e m že 
da l j časa s svo j im maloš tevi l -
n i m k o l e k t i v o m oprav l ja 
s k r b n o delo na vse bol j raz-
š i r j a jočem se pokopa l i šču . 
Zlast i l epo je ža rno p o k o p a -
lišče. 

P o d j e t j e vodi p r i zadevn i 
d i r ek to r F r a n c Kelhar , k i pa 
se pr i tožuje , d a las tn ik i gro-
bov in svojci p o k o p a n i h vse 
p r e m a l o u p o š t e v a j o p o k o p a -
liški red. Bol j bi mora l i skr-
bet i za č is točo g robov , pri 
č i š čen ju o d p a d k o v n e bi 
smel i me ta t i na s o s e d n j e 
g robove , p r ižgane sveče pa 
bi mora l i pos tav l ja t i t ako , da 
n e bi p a d a l e na s o s e d n j e gro-
bove in povzroča le m a d e ž e v 
na n a g r o b n i plošči . T u d i 
v o d n i h p ip n e bi smel i puš-
čat i odp r t i h . Na g robov ih so 
na de lu t u d i ta tovi svet i lk , 
slik, posod in p o d o b n e g a . 

P o s k r b i m o tud i t u k a j za 
red in č is točo. 

Dr. E R V I N M E J A K 

Med zobmi je mrmral Epafrodit te besede, koje Iztok 
navdušeno končal svojo povest. Oba sta nato molčala. S 
tankimi prsti si je stiskal Grk visoko čelo. Iztok ga je 
začudeno gledal. Po vrtu je bilo tiho, da so se slišali z 
morja udarci vesel, ki so gnala ladjo. Na terebinti je 
ciclkal škržat. 

Dolgo je Iztok čakal pohvale iz Epafroditovih ust. Pa 
je ni pričakal. Gospoduje lezla glava čimdalje bolj naz^, 
prsti so nemirno trepetali po čelu, včasih se je pritisnila 
na čelo dlan in zopet odmaknila in zopet so prsti po 
zgubah brazdah iskali novih misli. 

Iztok ni razumel Grkovega vedenja. Pomislil je dobro, 
^ ni izgovoril neprevidne besede in užalil gospoda. 
Trdno je upal, da mu napravi veliko veselje, pa ga je 
navdala njegova povest s skrbjo in molkom. Ni se mogel 
Pi'emagati in pretrgal je molk. 

»Gospod, kajne, da pojde Irena z menoj, ko zapustim 
Bizanc?« 

Epafrodit ni odmaknil roke s čela, še hitreje so zatre-
petali prsti. 

»yubim jo, tako jo ljubim, da bi zanjo poklal pol 
^ije, morje bi preplaval in z zvermi bi se boril!« 

Gospod v gugalnici se ni ganil in ni odgovoril. 
""Tvoje veličanstvo misli, da me Irena ne ljubi? Ljubi 

tudi ona me ljubi. Pojde, jaz vem, da pojde z 
njenoj.« 

V pogubo!« 
Epafrodit je rezko posegel Iztoku v besedo. Vzravnal 

njegovo liceje bilo temno kakor oblak in ponovil 
Je resno in svečano: 

» V pogubo greš ti in ona s teboj!« 
шокје osupnil in vprašal skoraj v strahu: 
"V pogubo - jaz - v pogubo - ona? Ne govori tako, 

Sospod!« 
^ -Sedi bliže, sin nesreče! Poslej govoriva šepetaje. 
^icerje zid visok krog mojega vrta, toda v Bizancu so 
^^sesa vohunov nataknjena tudi tukaj gori, v terebinti-

vrhovih.« 
"Gospod, na trgu si upam zakričati, da jo ljubim, 

^ioveni ljubimo glasno!« 
"Sloveni gubite glasno - zato me poslušaj. Pomni: 

kakor Irena te ljubi - despojna!« 
Iztok je onemel. 

njena ljubezen je tvoja poguba in poguba Irene!« 
"Despojna verolomna žena? Ha! Sloveni obešamo sra-

^otno znamenje na dom verolomnice. Kdor gre mimo 

take hiše, se obrne in pljune. In jaz sem Sloven, go-
spod!« 

»Zato nisi drevo, ki bi pognalo korenine v naši zemlji. 
Drago mi je tvoje življenje, kakor je drago tvojemu 
očetu. Zato ti pravim: lezi in počij. Opolnoči te čaka 
najboljši konj, osedlan in nakrmljen. Težko mošnjo 
zlata ti poda suženj Numida in v srebrni cevi podpis 
samega Upravde. Svobodna ti pot skozi mestna vrata in 
klanjali se ti bodo gor do Donave. Otmi se in beži 
domov. Tako ti svétuje on, ki te ljubi!« 

Ko bi bil rekel Epafrodit Iztoku, n^ plane v morje in 
potopi ladjico, ki seje zibala na valovih, planil bi bil brez 
pomisleka. Ko pa mu je velel, naj beži, predenje prišel 
do ciljev, katere je menil pokloniti domovini, naj beži, 
preden je dosegel njo, katero je ljubil z vso strastjo, naj 
beži prazen domov, prazen, brez nje, tedaj seje z vso silo 
uprlo v njem. Skrčil je pest, oči so se mu zabliskale, 
ponosno je dvignil šlem in odločno odgovoril: 

»Ne, gospod, nikoli brez nje!« 
Grk je umolknil. Naslonil se je zopet na svileno pre-

progo in ponavljal polglasno Evripidove stihe: 
»Kdor ljubi, je blazen ... ne otmo ga bogovi...« 
Po dolgem molku se dvigne Epafrodit in mu veli 

skrivnostno in odločno: 
»Centurio,^Epafrodit odpušča mladi krvi. Toda molči 

kakor zid! Čuvaj se Azbada, čuvaj despojne! Daj Kri-
stus, da bi ne bilo treba, da vrača Epafrodit tebi isto, kar 
si ti njemu storil! Pojdi!« 

Iztok seje priklonil in odšel. V sencéh mu je kovalo, 
pred očmi se je dvigalo resno lice Epafroditovo, čigar 
besede so trkale kakor kladivo na njegovo dušo; čutil je 
silne udarce, ponavljal je »Azbad - despojna - poguba« 
in zdelo se mu je, da so Irenine oči vse solzne in da 
kričijo na pomoč. 

Epafrodit je takoj tlesknil z rokami. Izza akacij so se 
pojavili sužnji, odpeli gugalnico od terebint in ga odne-
sli v vilo. 

Vendar ni šel v spalnico. Sedel je k mizi, vzel perga-
ment in pisal pismo prvemu skopljencu v caričini pa-
lači: 

»Epafrodit, najponižnejši hlapec despojne, posestnik 
prstana njegove svetosti, vzgaja velikemu despotu v 
prid vzornega barbara Iztoka. Ker je barbar- barbar, naj 
pazi tvoja nedosežna službena vrlina; če slišiš o Iztoku 
govor na dvoru, iz katerega bi sklepal, da se je vedel 
nevedoma nepravilno in tako žalil sveti dvor, naj naz-

nani tvoje bistroumje to nemudoma semkaj, da ga 
posvarim, poučim in tudi strogo kaznujem. Za to pri-
jazno uslugo ti pošilja vrečico bizantincev, a za vsako 
sporočilo jih dà še enkrat toliko 

Epafrodit« 

Pismo je zapečatil, pripravil zlatnike in naročil sužnju, 
da odnese zjutraj zarana pismo in denar v carsko palačo 
evnuhu Spiridionu. 

Nato se je Epafrodit odpravil v spalnico. Ko se je 
slačil, je klel Teodoro: 

»Prekleta! Igrá se, da se nasiti, dekla satanova! V 
areno naj gre, v beznice, ne na prestol. Prekleta!« 

Brza jadrnica je priplula tistega jutra iz Italije s 
poslanstvom Amalasunte, matere umrlega gotskega 
kralja Atalariha. Ker se je mati kraljica zamerila Gotom, 
si je skušala pridobiti Upravdo. Justinijanu je bilo 
poslanstvo kakor nalašč. Njegova nenasitna želja po 
novi zemlji, zlasti po Italiji, je dobila po tem poslanstvu 
kosti in mozeg. S poslanci je občeval sam, hlinil naj-
večje sočutje do preganjane Amalasunte in obljubil 
izdatno pomoč. In tako seje pridružila skrbi za denar, ki 
gaje trosil za drage stavbe, nova skrb, kako bi čimprej 
zbral in založil vojsko, da bi jo poslal v Italijo. Njegovi 
kabineti so bili poslej kar nepristopni za vsako uro 
zabave in kratkočasja. Prih^ala sta Belizar in Mundus, 
prva vojskovodja, stavbenika Antemij in Izidor, tajni 
svetniki in zaupniki carjevi v palačo. Utrujeni so se 
vračali, le Upravda ni bil nikoli truden. Ko se je znočilo, 
je sedel in skladal himne, nato je zadremal komaj za uro 
in takoj po polnoči je že reševal sodne akte. Narava je 
združila v njem silno telesno moč divjega barbara in 
duhovitost velikega genija, ki je objemal in vladal vse 
stroke tedanje znanosti, vodil vse državne posle, reševal 
vse pravde, poleg pa bil sam še arhitekt, pesnik, filozof 
in bogoslovec. 

Delovna skupnost upravnih 
organov občine Celje 
Trg svobode 9 

objavlja prosta dela in naloge 

Informatorja in administratorja 
en delavec 

za nedoločen čas, s polnim delovnim časom. 
Poleg splošnih pogojev mora kandidat izpolnjevati 
še naslednje posebne pogoje: 
- srednja družboslovna šola, administrativna dejav-
nost, smer administrator (IV. stopnja) 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- dvomesečno poskusno delo. 

Pisne prijave sprejema kadrovska služba 8 dni po 
objavi. O izbiri bomo kandidate obvestili v 30 dneh 
po končanem zbiranju prijav. 

Astra, tovarna obutve Zagreb 
Nova vas 11 
tozd Trgovina na drobno 

Komisija za delovna razmerja tozd Trgovina na 
drobno 
objavlja 
naslednja dela in naloge: 

3 prodajalce 
v trgovini Astra obutve Celje, Prešernova 8 
- za nedoločen čas 
Pogoji: 
KV trgovinske smeri 
eno leto delovnih izkušenj kot prodajalec 
poskusna doba 2 meseca 

Pismene ponudbe z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
pošljite v prodajalno »Astra« obutve Celje, Prešerno-
va 8, v roku 8 dni od dneva objave oglasa. 
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30. dneh po 
izteku roka za prijavo. 



Švicarija In Triglav odprta 
Dober polletni obisk ¥ zdravilišču Dobrna 

Dobro, nasploh najboljšo 
zasedenost med vsemi slo-
venskimi naravnimi zdra-
vilišči letos, so v zdravili-
šču Dobrna v soboto krona-
li še z naložbenim uspehom, 
otvoritvijo garni hotela 
Švicarija in prenovljene go-
stilne Triglav. Ob tem do-
godku, ki se ga je udeležil 
tudi Sergej Kraigher, so 
predstavili tudi Monografi-
jo Dobrne, knjigo dr. Ivana 
Stoparja. 

Z novim hotelom B kate-
gorije, v katerem je sto po-
stelj, in s prenovo Triglava v 
zdravilišču uspešno uresni-
čujejo zasnovo nadaljnjega 
razvoja, ki temelji predvsem 
na kakovosti storitev. Zani-
manje za Dobrno namreč tu-
di v tujini vse bolj narašča, 
tako da temu s sedanjo po-
nudbo postelj v kakovostnih 
objektih ne bi mogli več dol-
go slediti. Z izgradnjo nove-
ga hotela, gre za prenovo de-
pandanse Zagreb, ima tako 
zdravilišče skoraj 400 po-
stelj, kamor lahko namest i jo 
tudi zahtevnejše goste. Svo-
jo ponudbo, ki ne temelji na 
šir jenju zdravilišča, saj ta ni 
možna niti smiselna, bodo 
tako dokončno zaokrožili še 
s prenovo zdravilišča Zdra-
viliškega doma v hotel A ka-
tegorije, za kar že imajo izde-
lan idejni projekt. 

Prenova depandanse v ho-
tel je stala 176 milijonov din. 
Od tega so v Dobrni sami 
zbrali 30 odstotkov, za 85 mi-
lijonov je kredita Ljubljan-
ske banke, 20 milijonov kre-
ditov izvajalcev in dobavite-
ljev opreme, 10 milijonov pa 
kredita interne banke sozda 
Merx. Tudi s prenovo gostil-
ne Triglav, s katerim vsa 
celjska občina posebej pa 
zdravilišče, dobiva kvalite-
ten gostinski obrat z izvirno 
ponudbo so vsi delavci zdra-
vilišča dokazali, da j im je ve-
liko do razvoja zdravilišča in 
tudi Dobrne v celoti, saj so 
vseh 40 milijonov za prenovo 

Ob slovesni otvoritvi ho-
tela in prenovljenega Tri-
glava so v soboto predstavi-
li tudi monografijo Dobrne, 
ki jo je napisal dr. Ivan Sto-
par in ki ob bogatem sli-
kovnem gradivu predstav-
lja naselje Dobrno, zdravi-
lišče, zdraviliške stavbe in 
park, pešpoti v okolici, po-
sebno zanimivi pa so paber-
ki iz starih zapisov o Dobr-
ni. Monografijo so izdali v 
5500 izvodih, skoraj v celoti 
pa jo je založilo zdravilišče. 
K skupni vrednosti 15 mili-
jonov din je nekaj prispeva-
lo tudi domače turistično 
društvo. 

zbrali sami. V Triglavu, go-
stilna je opremljena po do-
mače, z krušno pečjo, bodo 
stregli izvirna domača jedila, 
vpeljali novost-solatni bife, 
stregli v narodnih nošah ter 
skrbeli za živo domačo glas-
bo (brez hrupnega ozvoče-
nja). P o m e m b n o je tudi, da 
bodo hrano stregli do 23. ure, 
kar je sicer na celjskem že 
kar precejšnja redkost. 

Škoda, da tem prizadeva-
njem mladega kolektiva 
zdravilišča Dobrna ne sledi-
jo dovolj tudi v celjski obči-
ni. Ob skromni dotaciji (sicer 
določeni z odlokom o turi-
stični taksi) zdravilišče samo 
skrbi za komunalno ureje-
nost vse Dobrne, ob tem pa 
tudi za bogat spored priredi-
tev v zdravilišču. Takšna or-
ganizacija terja od kolektiva, 
kjer dosegajo daleč največji 
delež t u j s k i h l n domačih no-
č i t evy občini, precej napora, 
ki ima žal premalo finančne 
pa tudi moralne podpore. 
Glede na pomen zdravilišča 
in tudi kraja samega, bi na-
mreč morali dobiti prednost 
pri asfalt iranju ceste na Do-
brni, ki z številnimi udarni-
mi jamami turizmu v kraju 
gotovo ni v ponos. Misel-
nost, da je za razvoj kraja za-
dolženo izključno zdravili-
šče, pa bodo kl jub pomoči 
turist ičnega društva in v zad-
n jem času tudi mladincev, 
morali spremenit i tudi v kra-
ju samem. 

R. PANTELIČ 

Novi cesti 
na 
Vinski gori 

Krajevna skupnost 
Vinska gora v žalski obči-
ni praznuje vsako leto 22. 
julija tudi svoj praznik. 
Letošnjega so praktično 
začeli že z zaključnimi de-
li telefonskega omrežja za 
250 novih priključkov, 
obeležili 10-letnico TVD 
Partizan, pripravili šport-
no srečanje s pobratimi iz 
Belih vod in za starejše 
krajane, taborniško sre-
čanje med Pako in Vin-
sko goro, šolsko športno 
društvo pa je pod vod-
stvom Anice Osetič upri-
zorilo igrico Mačeha in 
pastorka. 

Praznovanje so zaklju-
čili v nedeljo, na slavnost-
ni seji skupščine in druž-
benopolit ičnih organiza-
cij je o novih pridobitvah 
govoril predsednik sveta 
KS Franc Špegel. Pouda-
ril je, da sta poleg telefo-
na tudi cesti Janškovo se-
lo-Dobrna in posodobi-
tev kilometra ceste Vin-
ska gora-Lipje največji 
pridobitvi ob prazniku. 

Pri obeh cestah so se 
izkazali krajani, ob kateri 
so nekateri prispevali tu-
di po 160 tisočakov, vred-
nost vseh del na cestah pa 
je dosegla 16 milijonov 
dinarjev. Cesta Janškovo 
selo-Dobrna še ni v celoti 
končana, upajo pa, da bo 
kmalu, čeprav so pričeli z 
deli šele spomladi. Pri 
tem so j im pomagali tudi 
vojaki iz Celja. 

Poleg samoprispevka 
in udarniškega dela kra-
janov so sredstva za poso-
dabl janje cest prispevali 
še v žalskem sisu za ko-
munalo in ceste ter neka-
tere delovne organizacije. 

T. TAVČAR 

Varstvu okolja 
poseben poudarek 

Štiriodstotna rast družbe-
nega proizvoda, manj kot 
enoodstotna rast števila za-
poslenih ter umirjen pro-
storski razvoj občine so po-
leg sanacije onesnaženega 
okolja glavne usmeritve 
dolgoročnega plana občine 
Velenje. 

Ob obravnavi predlogov 
obeh pomembnih planskih 
dokumentov skoraj ni bilo 
pr ipomb, saj so te, na dolgo-
ročni plan jih je v času 
obravnave prišlo 140, podali 
že v pre jšnjem obdobju 
obravnave obeh planov. Pri-
pravljalci dokumentov so 
večino teh pr ipomb tudi 
vključili v predloga obeh 
planov, ah pa vsaj našh teh-
ten razlog, da jih vanj niso 
uvrstili. 

Na jpomembnejša ugotovi-
tev iz dolgoročnega plana je, 
da prostorske in dohodkov-
ne možnosti ne dovoljuje;jo 
nadaljnjega hitrega razvoja, 
predvsem pa ne takšne rasti 
prebivalstva, kot so jo v ob-
čini Velenje beležili v zad-
njih petnajst ih letih. Tudi za 
srednjeročno obdobje načr-
tujejo umir jeno gospodarsko 
rast z malce obsežnejšo na-
ložbeno dejavnostjo. Ob nižji 
rasti zaposlenih načr tujejo 
predvsem večjo produktiv-
nost, stabilnejšo gospodar-
sko rast, vkl jučevanje v 
mednarodno menjavo, 
predvsem pa želijo doseči, 
da bo gospodarstvo poslova-
lo na osnovi ekonomskih za-
konitosti. 

Med bistvene nove naloge 
sodijo tiste, povezane z var-
stvom okolja, čemur so na 
zadnji skupščini posvetili 
posebno točko dnevnega re-
da. Varstvo okolja na j bi po-
stalo prednostna naloga 
vseh organov in organizacij 
v občini, zato so sprejeli 
sklepe za načr tno reševanje 
te problematike. Izvršni svet 
mora čimprej pripraviti eko-

loške bilance občine. Skupj. 
čina bo temu dosledno zah, 
te vala izdelavo sanacijskih 
programov vseh onesnaže-
valcev okolja, od raziskoval, 
ne skupnost i pa zahteva, da 
spre jme program raziskoval, 
nih nalog, ki bodo pokazale 
vpliv onesnaženega okolja 
na zdravje ljudi. Varstvu 
okolja naj bi bili podrejeni 
tudi davčna in ekonomska 
politika, za vsak večji poseg 
v prostor pa bo treba preso-
diti tudi ekološko primer-
nost posameznega posega. 

Odločno v Titovem Vele-
nju nasprotujejo gradnji 
odlagališča radioaktivnih 
odpadkov v njihovi občini 
in tudi ne soglašajo s takš-
nim odlagališčem v širšem 
okolju. Zahtevajo tudi izde-
lavo načrtov racionalnejše 
rabe energije in ponovno 
preverjanje naložb v zah-
tevne republiške energet-
ske objekte. Ne soglašajo 
tudi z izgradnjo novih ali 
nadomestnih blokov Ter-
moelektrarne Šoštanj brez 
predhodne namestitve kom-
pleksne čisti lne naprave v 
obstoječe bloke, pa tudi vse 
nove naprave morajo imeti 
ustrezne čistilne naprave. V 
zvezi s tem so tudi zadolžili 
TEŠ, da zmanjša emisijo 
žveplovega dioksida za naj-
manj polovico. * 

Na skupščini so tudi zadol-
žili svoje delegate v svetu ob-
čin* celjskega območja, da 
pospešijo aktivnosti za ure-
ditev regijskega odlagališča 
posebnih odpadkov že v tem 
srednjeročnem obdobju, 
podprli pa so tudi zahtevo 
republ iške skupščine za rati-
fikacijo mednarodne kon-
vencije o varstvu zraka. Obe-
nem tudi zahtevajo uskladi-
tev naših s tandardov o ones-
naževanju z najnaprednejši-
mi predpisi v svetu. 

R. PANTELIČ 

Nova brigadirska. 
izmena v Obsoteiju 
Tudi skupina mladih Iz Bratislave 

Brigadirji prve izmene na 
republiški mladinski delov-
ni akciji Spominski park 
Trebče '86 so v petek zaklju-
čili z delom. Mladinska de-
lovna brigada Miha Marin-
ko iz Zasavja in pionirska 
delovna brigada iz Pomurja 
sta se odpravili domov, v 
naselju v Bistrici ob Sotli 
pa so jih že zamenjali briga-
dirji druge izmene. To so 
mladinski brigadi iz Metli-
ke in Litije, pionirska bri-
gada iz Kopra in brigada 20 
mladih Slovakov iz Brati-
slave. 

Žal se je na akciji zbralo 
man j brigadirjev, kot je bilo 
načrtovano. Občinski konfe-
renci ZSMS iz Izole in Seža-
ne nista uspeli zagotoviti niti 
minimalnega števila briga-
dirjev za prvo izmeno akcije, * 
nepopolni pa sta bili tudi bri-
gadi iz Zasavja z 38 in iz Po-
mui j a s 25 brigadirji. Kljub 
m a j h n e m u številu brigadir-
jev pa so le-ti uspešno opra-
vili načr tovano delo. Briga-
dirji so urejali Slo vino ve vi-
nograde v Brežicah in na Bi-
zeljskem. Postavljali so be-
tonske stebre za žične arma-
ture. Zadnje dni pa so urejali 
cesto na Pišece in okolico 
tamkajšn jega igrišča. Ko-
mandan tka akcije Nastja 
Škopac takole ocenjuje akci-

jo: »Naši brigadirji so opravi-
li 3369 efektivnih in 4970 
norma ur. Tako je mladinska 
brigada v področju opravila 
150, pionirska pa 126 norma 
ur. Mladinska brigada je svo-
je delovne obveznosti prese-
gala v poprečju za polovico, 
pionirska za četrtino. Rezul-
tati so relativno dobri in delo 
naših brigadirjev zasluži 
pohvalo - predvsem delo na 
trasi, medtem ko delo v na-
selju nekoliko manj.« 

Z investitorji so v prvi iz-
meni dobro sodelovali, imeli 
pa so nekaj težav z naseljem, 
ki jih je tudi letos pričakalo 
neurejeno. Brigadirji stanu-
jejo v treh dotrajanih bara-
kah, kjer pogoji za življenje 
in interesne dejavnosti seve-
da niso najboljši. Brigadirji 
upajo, da bodo naslednje le-
to lahko živeli v primernej-
ših prostorih, saj osnovna šo-
la Marije Broz v Bistrici ob 
Sotli, ki je od sedanjega na-
selja oddaljena le streljaj, v 
poletnih dneh sameva. 

Zadnji dan so se birgadirji 
poslovili od investitorja Slo-
vina na poslovnilnem dnevu 
v Brežicah. Ogledali so si 
Slovinove polnilnice, odigra-
li prijateljsko tekmo z delav-
ci Slovina in imeli krajši pi-
knik. 

INES DRAME 

TKANINA C E U E 
Začetek zložb v voglajnski dolini 

Kmetijski kombinat Šentjur je zaključil prvi del melioracije 
voglajnske doline, z osuševanjem pa bo nadaljeval jeseni, ko naj 
bi uredili še zemljišča v okolici Jakoba. V teh dneh bodo tako že 
lahko začeli s komasacijo na 170 hektarih osušenih zemljišč. 
Doslej večjih težav ni bilo, zadovoljni pa so tudi s kakovostjo 
dela tozda Transport Kmetijskega kombinata, ki se je prvič lotil 
takšne naloge. Hkrati z drugim delom melioracij, ki jih bodo 
pričeli jeseni, pa bi radi uredili tudi strugo Voglajne tako, da ta 
ne bi več poplavljala. Po dogovorih z območno vodno skup-
nostjo bi struga in okolica ostali nespremenjeni, uredili bi le 
jezove in zapornice, ki bi jih dvignili ob narasli Voglajni. 

TC 

Nov prizidek v Slivnici 
Pred dvemi leti so začeli v Slivnici graditi prizidek k tamkajš-

nji osnovni šoli, v teh dneh pa so končali z gradbeni deli in čaka 
jih le še ureditev učilnic in okolja. Dela so končali v dogovorje-
nem času, slavnostna otvoritev pa bo avgusta ob občinskem 
prazniku. 

Na prizidek so v Slivnici čakali že nekaj let, saj je bila šola 
pretesna in je pouk potekal v dveh izmenah. Manjkala je tudi 
jedilnica, večnamenski prostor, kuhinja pa je bila premajhna. 
Vse to so z novim prizidkom uredili, v njem pa je tudi osem 
učilnic za kabinetni pouk, kar pomeni, da bodo odslej učenci 
šolo obiskovali le dopoldne. Dela na 1380 kvadratnih metrov 
velikem prizidku so veljala 166 milijonov dinarjev, ki so jih v 
občini zbrali s pomočjo republiške izobraževalne skupnosti. 

TC 

Čistilna 
naprava še ne 
obratuje 

čeprav bi morala biti 
otvoritev čistilne naprave v 
Kasazah že ob praznovanju 
občine Žalec, pa še ni do-
grajena. Kot so poudarili 
na sestanku med predstav-
niki žalske občinske skupš-
čine in celjskega Nivoja, je 
do zakasnitve del prišlo 
predvsem zaradi neugod-
nih vremenskih razmer. 
Kot vse kaže bo čistilna na-
prava začela poskusno 
obratovati šele v začetku 
avgusta, jeseni pa n ^ bi bi-
la tudi uradna otvoritev, saj 
bo treba do takrat pridobiti 
še tudi nekatera republiška 
soglasja. 

JANEZ VEDENIK 

Pošta in nova 
stanovanja 

v Grobelnem v teh dneh 
nadal jujejo z gradnjo poslov-
no-stanovanjskega objekta, 
v katerem bodo poleg pošte 
še prostori za potrebe vaške 
skupnost i in tri stanovanja. 
Krajani pa bi radi kasneje 
dogradili še manjšo dvorano 
za prireditve in srečanja, ki 
je v kraju nimajo. Vendar so 
ti načrti še precej nedoreče-
ni. Zaenkrat je znano le, da 
naj bi poslovno-stanovanjski 
objekt dokončali do konca 
novembra. Po predračunih 
bodo dela veljala 63 milijo-
nov dinarjev, ki jih bo pri-
spevala šent jurska stano-
vanjska skupnost . 

TC 

Člane je » 
v Šmartnem ob PaM 

Društvo ljudske tehnike 
Šmartnem ob Paki je bilo vn 
let eno najaktivnejših tovrsti 
društev na celjskem obmojij 
zadnja leta pa delo v sekcij 
vse bolj zamira. Precej tudii 
radi tega, ker so občinske dol 
cije majhne, premajhne, da 
lahko nabavili vsaj material, 
ga potrebujejo pri svojem del 

Začetki Društva l judske tehl 
ke v Šmar tnem segajo 37 let« 
zaj, ko so v tem kraju ustano^ 
Avto-moto društvo, najbolj pä̂  
je delo v klubu razmahnilo! 
letu 1960, ko jim je občina od^ 
pila staro, propadajočo goï? 
darsko poslopje. Z udarniš^ 
delom in prostovoljnimi prispe 
ki so si v n jem uredili potreW 
delovne prostore in nakup 
opremo za učilnico avto šole.f' 
kabinet, modelarsko delavni! 
in klubski prostor. 

Zasluga Društva l judske teW 
ke je, da ima Šmar tno ob 
danes enega najboljših arhî ^ 
fotografij, ki so jih posneli 
foto-kino sekcije. Začeli so 
da so sami izdelovali razg led^' ' 
Šmartnega, Šoštanja, gore OU' 
in Titovega Velenja, z izkup' 
kom pa opremili laboratorij. J. 
bavili fotoaparat in podo^^ 
Pred dvanajst imi leti pa so zâ ^ 
snemati tudi filme. Največ sô  
dokumentarn i filmi o porne/^j 
nejših dogodkih v kraju, ki^ 
potem zavrtijo kra janom ob ^ 
nih pri ložnostih. J 

"Zal je denarja vse m a n j - ^ 
smo na primer dobili le lOÔ^̂  
dinarjev občinskih dotacij if* 
kaj denarja od krajevne skuP 



»cionalni Pokaži 
ï„aj v Dobiu 

. jj leto doslej, bodo tudi Ic-
v̂ ^ j prebivalci prijetne vasice 
'̂• '̂lan od Planine pri Sevnici. 

t V̂ gvojo že tradicionalno pri-
Çnkazi kaj štirinajsto do-

jjtev. ki je bila doslej izred 
"obiskana, bo 27. julija ob 15. 

ostem- Prijave za nastop so 
P"̂! kijih zanima petje, recitaci-
is^a nasploh. 

reditvi bo zabava, igral bo an-
pToneta Žagarja iz Ljubl jane s 
I ¿ico Zupančič. Na sami prire-
za humor poskrbel Andrej Me-

'ki poldek«. 
zator prireditve. Prosvetno 

« Dobje s e o b v e z u j e , d a n a D o b -
Enmur n e b o d o l g č a s . SALOBIR JOŽICA 

Suhega grla ni imel nihče 
LaščanI so srečno spravili pod streho svojo največjo prireditev Pivo In cvetje 

v Laškem je bilo spet ve-
selo. Pivo in cvetje, cvetje 
in pivo, veliko ljudi, veliko 
prireditev - kulturnih in za-
bavnih, glasba in ples do ra-
nih jutranjih ur so spet dali 
majhnemu mestu ob Savi-
nji drugačen, prazničen, tu-
rističen utrip. 

Več kot 50.000 ljudi, koh-
kor jih je ta teden obiskalo 
Laško, gotovo ni tega male-
ga mesta zapustilo razočara-
nih. Organizatorji - Turistič-
no društvo, Kulturno dru-
štvo in Pivovarna Laško - so 
se letos res potrudili. Turi-

stična prireditev, ki živi v 
Laškem že dvaindvajset let, 
s e j e razrasla v enkratno kul-
turno doživetje za tiste, ki so 
si ogledali številne razstave, 
predstave starih kmečkih 
del, splete ljudskih plesov in 
pesmi in druge kulturne pri-
reditve. Na svoj račun pa so 
prišli tudi tisti, ki so se od-
pravili v Laško po zvrhano 
mero dobre volje in na vrček 
dobrega laškega piva. 

Na osrednji prireditvi pred 
dvaindvajsetimi leti je bilo 
5000 ljudi, letos kar 25.000. 
Spektakularni ognjemet, ve-

ličastna kanonada z možnar-
ji, pivo po 200 dinarjev, 
ogromno zabave na 15 zaba-
viščnih prostorih so naredili 
svoje. Ves teden je bilo vese-
lo. Na koncertu Randez-
vousa so uživale predvsem 
mladoletnice, na koncertu 
Celjskega godalnega orke-
stra in na koncertu pihalnih 
orkestrov pa tudi tisti z zah-
tevnejšim okusom, saj tem 
koncertom kakovosti res ne 
gre oporekati. Prav tako pa 
so bile zanimive in lepe raz-
stave, ki so jih pripravili pti-
čarji, lovci in gobarji, cvetlič-
na razstava laškega hortikul-
turnega društva, ki letos 
praznuje 25-letnico, razstava 
ročnih del invalidov, še zlasti 
zanimiva pa je bila za Lašča-
ne razstava Laško skozi sto-
letja. Letos seje na prireditvi 
lepo izkazalo tudi KUD An-
ton Tane iz Marijagradca, ki 
je pripravilo Mlatiški piknik 
ter splet slovenskih ljudskih 
plesov. 

Trgovske organizacije so 
pripravile veselo modno re-
vijo PIVO-CVETJE-MODA, 
na kateri so se poleg lepih 
manekenk predstavili tudi 

nekateri pevci jugoslovan-
ske estrade. Letos so se v to 
veliko prireditev vključili tu-
di DO Kompas in Delo s tra-

Osrednja prireditev je 
privabila številne obisko-
valce od blizu in daleč. Bila 
je res razburljiva noč. Ču-
dežna polja so igrala do ju-
tra, vreme je dobro služilo, 
pivo je teklo v potokih - ves 
teden so ljudje spili 120.000 
vrčkov piva, dobre volje in 
veselja je bilo dovolj, zanj 
pa je še dodatno poskrbel 
Vinko Šimek, ki je izbiral 
NAJ-taščo. Zmagala je do-
bra tašča iz Celja in to samo 
zato, ker je tehtala kar 106 
kilogramov. 

dicionalnimi igrami. Pome-
rili sta se ekipi Čateža in La-
škega. Po mlačvi ječmena so 
se lahko okrepili najprej z 
malico, ki je sodila v tekmo-
vanje, nato pa še v prenaša-
nju vode, ki je marsikaterega 
razgretega tekmovalca do-
bro osvežila. Ko je iz sodov 
priteklo pivo - natočiti sta ga 
morala župana brežiške in 

laške občine - je bilo tek-
movanje končano, zmagala 
pa je ekipa iz Čateža. A Laš-
čani se zato niso preveč raz-
buijali, saj zn^o biti s svoji-
mi gosti resnično gosto-
ljubni. 

Za lep zaključek vehke 
prireditve je poskrbelo več 
kot 20 skupin raznih organi-
zacij in društev iz Laškega in 
okolice, ki so se zvrstile v 
veliki povorki na paradi PI-
VO-CVETJE. Ogled te para-
de je bil res posebno doživet-
je. Konjenik z vehko lepo 
metlo-butaro cvetja, zastavo-
noše, bobnarji, godbi iz Ra-
deč in Laškega, m^oretke, 
vozovi Pivovarne, laškega 
zdravihšča, hortikulturnega 
društva, prikazi raznih starih 
opravil, folklorne skupine, 
harmonikarji - le kdo bi na-
štel vse, kar se je v pol kilo-
metra dolgi povorki dalo vi-
deti! Ljudi je bilo veliko. Pa 
s ^ ni čudno. Z laško turistič-
no prireditvijo Pivo in cvetje 
se bržkone v Sloveniji lahko 
primerja le še velika Porto-
roška noč. 

Težko je z besedami opisa-
ti vse kar se je v Laškem zgo-
dilo. To je treba doživeti. In 
če ste letos spet zamudili 
največjo turistično priredi-
tev daleč naokoli, tega nikar 
ne storite naslednje leto, ko 
bo v Laškem spet veselo. 

INES DRAME 
Foto: EDI MASNEC 

bst Seler ima rad les in balcer 
Seler, učitelj li-

I pouka iz Prebolda, 
I, ki je vpet med de-
tkjer prenaša svoje 
I izkušnje na mlade 
¡0 srečen pa je v 
livDici, ki jo ima 
faži stanovanjske-
Гкјег ustvarja svo-
Tlakrat pozabi na 
i samo za tisto, kar 
M e ustvarja iz le-
že od nekdaj eden 
josnovnejših mate-
Ioblikovanje,« pravi 
leler. »V ta namen 
|im več vrst lesa, 
fe pa hrast in oreh 
fetih letnic in struk-
icen. Za obdelavo 
fti les enakomerno 
(samem oblikovanju 
Џх1 pozoren na last-
. strukturo lesa, na 
ten, trdoto in druge 

6tj. Motiv sam mi 
it narekuje oblika 

[ Šeler rad obl ikuje 
to', pa čeprav je na-
f popolnoma druga-

čen. Kako poteka oblikova-
nje bakra? »Baker segrejem 
in ga s tem omehčam. Temu 
sledi tolčenje po celi površi-
ni zaradi značilnih udarcev. 
Nato narišem motiv in ga z 
udarci lesenih klinov obliku-
jem. Končno ga patiniram in 
postavim na posebej pri-
pravljen les. Največkrat se 
odločam za hmeljarske mo-
tive.« 

Ernest Šeler je pripravil že 
nekaj razstav Preboldu, kjer 
je doma, Brežicah^ Sloven-
skih Konjicah in Šentjurju, 
jeseni pa pripravlja razstavo 
skupaj z Acom Markovičem 
v Zagrebu. Pred dnevi je 
Moj miru Šepetu napravil gr-
ško muzo glasbe in kipec je 
pritegnil pozornost mnogih 
znanih ljudi s te levizi j , ki so 
se pričeli zanimati za Seleije-
vo ustvaijalnost. Ni naključ-
je, da bomo v posebnem pri-
spevku na naši televiziji 
kmalu videh tudi del Šeleije-
ve ustvaijalnosti, kajti zaslu-
ži si, da ga spozna širši krog 
ljubiteljev umetnosti. Doslej 
je bil Ernest vse preveč tih in 
zaprt v svoje delo, predvsem 
pa vse preveč skromen. Ra-
zlogov za to pa prav gotovo 
nima, zlasti še, ko vidimo, 
kaj vse ustvaijajo njegovi 
spretni prsti in njegova do-
mišljija. 

JANEZ VEDENIK 
Foto: LJUBO KROBER 

^dla« televizija 
\aktlvno društvo ljudske tehnike 

^'"evzei v laboratoriju foto-kino sekcije. 

^а-рг?^' pa je premalo, ker. 
KrevS, elo drag.« pravi Sta-
ler Л je že več kot tride-

Íbletí '^fecinik društva. »Na 
•miadf ' konferenci, ki je bila 

^ato postavili 
ciru t̂v "^Ј delamo, ali pa 

^ o razpustimo.« 

¿ ï . ^ ' • ^ v z e l . ki se je že od 
îolsa za tehniko in je 

'ga L , tudi učitelj tehni-
J e p r g ^ a je sicer ponosen. 

da ip ^^^luga njihovega dru-
'af osern^ primer danes v kra-

ri^ '.novatorjev in precej 
• Tako ^ tehniških pokh-
^ ^ ni žal. da je ves 

prosti čas preživel v prostorih 
društva, toda hkrati je nekoliko 
razočaran, da delo društva neko-
liko zamira. 

"Mislim, da danes mladi niso 
več tako navdušeni za tehniko 
kot takoj po vojni, precej članov 
pa nam je vzela tudi^televizija.« 
meni. 

Kl |ub t renu tnemu mrtvilu pa 
se v Smar tnem zagotovo ne bodo 
dali. Pogovarjajo se, da bi v po-
sebni sekciji združili inovatorje v 
kraju. Prav ta sekcija bo mogoče 
društvu dala novega poleta, da si 
spet pridobi veljavo, ki jo je 
imelo. s . ŠROT 

Po žejnih grlih obiSKOvaicev je prejšnji teden steklo kar 120.000 vrčkov dobrega laškega 
piva. Na veliki paradi je sodeloval tudi voz Pivovarne in čedna dekleta, ki jih na sliki 
sicer ni videti, so obiskovalcem razdelila nekaj piva tudi zastonj. 

Velika parada Pivo-cvetje se je dvakrat tudi ustavila in obiskovalci so si lahko ogledali program skupin, ki so v 
povorki sodelovale. Na sliki je folklorna skupina iz Rečice, kije prikazala splet ljudskih plesov, za njo pa so postavni 
kosci iz Lažiš. 



• Mijo L. iz Štor je prišel 
ponoči vinjen in si nenado-
ma zaželel, da bi bil sam v 
stanovanju. Zato je začel 
pretepati družinske člane. 
Iz stanovanja jih je pregnal 
le kratkoročno, kajti milič-
niki so mu za preostanek 
noči priskrbeli samotnejši 
prostorček.. . 

• Peter K. iz Prožinske va-
si pa se je žene lotil kar s 
cevjo sesalca za prah, tako 
da je morala po'skati zdrav-
niško pomoč. Zagovaijal se 
bo pri sodniku. 

• Branko H. se je v trgovi-
ni Center v Stanetovi ulici 
drl na prodajalko in ji oči-
tal, da ga je ogoljufala za 
5000 dinarjev. V dokaz je 
razkazoval prazno denarni-
co. Zadevo so malce preve-
rili miličniki in glej ga 
zlomka, pettisočak se je na-
enkrat znašel v enem od 
Brankovih žepov. Goljufija 
mu ni uspela in spet bo 
imel delo sodnik za pre-
krške .. . 

• Neprijetnega gosta so 
im«li ondan tudi v Emovi 
prodajalni na Mariborski 
cesti. Tam je prodajalke ža-
lil in oviral pri delu Anton 
K., primerno »okrepčan« z 
alkoholom. Odstranili so ga 
miličniki in k sebi je prišel 
v za to ustanovljenih pro-
storih. Tam pa se Anton že 
počuti kot doma, saj jih 
večkrat obišče.. . 

Kolesarji, mopedisti in voznilci 
motornih icoles delajo nered na cestah 

šentjurski miličniki so 
skupaj s celjsko Postajo 
prometne milice v zadnjih 
dveh mesecih pripravili tri 
akcije strožjega nadzora 
prometa na cestah, enkrat 
pa so iskali vinjene voznike 
za volanom. Za strožji nad-
zor so se odločili, ker so v 
tej občini letos zabeležili 
nekoliko več nesreč, kot la-
ni v istem obdobju, poleg 
tega pa šentjurski miličniki 
ugotavljajo, da je na njiho-
vih cestah vse več promet-

nega nereda, ki ga delajo 
predvsem kolesarji, mope-
disti in vozniki motornih 
koles. 
V prvem polletju letos je bilo 
v Šent jur ju 23 prometnih ne-
sreč, oziroma 4 več ko lani v 
istem obdobju; v teh nesre-
čah je bilo 13 hu je ranjenih 
oziroma 6 več kot lani in 19 
lažje ranjenih (prav tako 6 
več kot lani). V skoraj polo-
vici vseh hujših nesreč so bi-
li udeleženi mopedist i in mo-
toristi, ki so 7 nesreč tudi sa-

mi zakrivili. Največkrat zara-
di neizkušenosti , neprimer-
ne hitrosti in prekratke var-
nostne razdalje. Da mopedi-
sti in kolesarji precej kvarijo 
prometne statistike v tej ob-
čini, potr ju je tudi dejstvo, da 
na primer januar ja letos niso 
zabeležili nobene hujše pro-
metne nesreče, v spomla-
danskih mesecih, ko so na 
cesto prišli kolesarji mopedi-
sti in vozniki motornih ko-
les, pa vedno več. 

Miličniki so med poostre-

nim nadzorom napisah 8 
predlogov za k sodniku za 
prekrške (od tega za 6 vozni-

Lani so bile v Šentjurju v 
prvem polletju dve smrtni 
žrtvi prometnih nesreč, le-
tos pa k sreči še niso zabele-
žili nesreče s smrtnim 
izidom. 

kov motornih koles, ki so vo-
zili brez vozniškega dovolje-
nja), izrekli 13 mandatn ih 

kazni, odvzeli 3 prometna 
dovoljenja in izrekli sedem 
opozoril. 

Poleg tega so v akciji, ko 
so iskali vinjene voznike za 
volanom, odvzeli 4 vozniška 
dovoljenja ir; 4 prometna do-
voljenja, 15 voznikov pa so 
opozorili. 

Ker ugotavljajo, da je na 
uUcah v Šent jur ju še vedno 
preveč prometnega nereda 
in da predvsem kolesarji, 
mopedist i in vozniki motor-
nih koles še vse prevečkrat 
povzročajo nevarne promet-
ne situacije, bodo akcije po-
ostrenega nadzora še pono-
vili, razmišljajo pa, da bi jih 
ijzvedli tudi v krajih v okolici 
Šent jur ja . 

S. ŠROT 

Rešilec na klinker 
Zal je tako, da veliko ljudi, ki ima možnost priti do 

kakšne na pole legalne koristi (ponavadi na račun 
družbenega premoženja), to izkoristi. Tudi ljudje, ki so 
v tako pomembni službi kot je voznik rešilnega avlo 
mobila. Tako je voznik rešilnega NM 900-73, ki je ver-
jetno v celjsko bolnišnico kakšnega bolnika, izkoristil 
še priložnost za nakupe. Precej časa se je zadržal v 
Prodajnem centru na Hudinji, kjer je rešilca spreme-
nil« v tovorno vozilo; poleg občutljivih naprav za prvo 
medicinsko pomoč bolnikom je namreč naložil kupe 
klinker ploščic. Voznik s e j e potem odpravil po naku-
pih še v druge celjske trgovine. 
Samo upamo lahko, da takrat, ko je šofer reševal < 
klinker ploščice, kdo res ni bil potreben nujtie zdravni-
ške pomoči in prevoza v bolnišnico; (samo) upamo 
tudi lahko, da bodo proti temu šoferju ustrezno ukre-
pali, da ne bo še kdaj klinker ploščice postavil pred 
človeška življenja. s Š 

S kolom nad sodelavca 
Na tovorno železniško postajo v Čretu je prišel na delo 
vinjen Imer L. Ko so ga hoteli odstraniti z delovnega mesta, 
s e j e Imer razjezil in napadael sodelavca Ivana V.: udaril ga 
je z lesenim kolom in ga huje ranil. Miličniki so Irnerja L. 
ovadili j avnemu tožilcu. 

Šahovski turnir 
Na šoli »Bratje Dobrotinšek-Vojnik« deluje šahovski krožek, ki ga vodi tov. Volasko Marija. Ob 

zaključku šolskega leta je igralo 16 učencev simultanko. (S tov. Jožetom Gubenškom so se pomerili 
naslednji učenci: Boštjan Leskovar, Peter Lujanac, Sandi Kožel, Jure Komplet, Janko Pezdevšek, Tomi 
Kuzman, Peter Škoflek, Jure Bratušek, Aleš Skaza, Andrej Krnjavšek, Miran Lipičnik, Andrej Stepiš-
nik, Ivan Lebič, Tomaž Stropnik, Dean Premšak in Dean Zorko. Matirali so trije učenci; Tomi Kuzman, 
Miran Lipičnik in Dean Zorko. Šahistke so bile opazovalke. Stvar jih je pritegnila in so izrazile željo, da 
bi se tudi one kdaj pomerile. 

Dovolite, da predstavim še gosta tov. Gubenška. Stanuje v Vojniku, zaposlen je v EMU, kjer tudi 
pridno šahira v klubu. Šahirati je začel kot otrok s figurami, ki jih je sam izrezljal. Njegov vzornik je bil 
Svetozar Gligorič. Drugače pa se dobrega igranja ni naučil iz knjig, ki jih ni bilo takrat, ampak z 
neprestano igro v družini. Pohvalil je šahiste, ki so pozicijsko dobro igrali. Tov. Gubenšku se lepo 
zahvaljujemo, takih srečanj pa si še želimo. 

TANJA STANTE, Novinarski krožek OŠ Vojnik 

»OprosU, šele zdaj 
lahko razumem.« 

Vse to me je ganilo. Rada bi 
mu kaj rekla, da bi ga potolažila, 
pa sem ga lahko samo prijela za 
roko. Njegov pogled mije veliko 
povedal. Med drugim tudi o tem, 
daje vesel, da ga razumem, in da 
upa še na dolgo prijateljstvo. Res 
sva bila prijatelja, pa ne tista, 
»daj mi nalogo za prepisat,« am-
pak prava resnična prijatelja. 
Vse mije zaupal, samo nečesa mi 
ni. 

Začelo se je nekega oblačnega 
dne, ko je pred mano padel v 
nezavest. Sicer sem že dolgo ugo-
tavljala, da je začel hujšati, imel 

je podočnjake, slabo je izgledal. 
Ker sem bila zelo prestrašena, še 
na pomoč nisem mogla poklicati. 
Potem je le prišel k sebi. Rekel 
mije: »Pojdi do telefonske govo-
rilnice in pokliči domov, naj pri-
de oče po naju.« 

Doma sva ga oba prepričevala, 
naj gre k zdravniku. In res je šel. 
Diagnoza je bila strašna. Vendar 
je minilo dolgo obdobje, da so mi 
povedali. Simon je imel raka. Mi-
slila sem, da bom znorela. Čutila 
sem močan pritisk v glavi. Šume-
lo mi je po njej. Nekje v daljavi 
sem videla Simona in mene, ka-
ko razposajeno tekava po plaži, 
drugi trenutek pa spet, da sva na 
oddaljeni zvezdi. Dolgo je trajalo, 
da sem prišla k sebi. V bolnišnici 

je živel še štiri mesece, potem 
pa . . .! 

Na dan njegovega pogreba je 
bilo tudi nebo žalostno. Sonca 
sploh ni bilo. Moje solze so se 
mešale z dežnimi kapljami, ko 
sem še zadnjič videla njegov po-
slednji dom. 

»Zakaj, zakaj ravno on?« sem 
se spraševala. 

Ali m po svetu dosti takšnih, ki 
niso vredni svojega življenja? 
Takšnih, kot je bil Simon v govo-
ricah? A usoda ne izbira. Četudi 
je človek še tako dober, mu smrt 
ne udie. Prej ali slej. Prekleta naj 
bo ta usoda in obenem moje prvo 
srečanje s smrtjo. 

NATAŠA OŽIR 

Kopanje v vinogradu 
Jutro se je počasi dvigalo izza 

hriba, ki nas obdaja. Ko smo se 
prebudili smo najprej vse opravi-
li v hlevu in potem še v svinjaku. 
Zraven tega pa še zajtrk. Ata je 
šel v službo, starejši brat k botri 
na Senovo, drugi bratje pri sose-
dovih kosil in tako smo ostali do-
ma samo štirje: moja mlajša bra-
ta, mamica in jaz. 

Z mamico sva šli na njivo ogre-
bat fižol. Bili sva kar precej časa 
na njivi, ko sva zagledali staro 
mamo, ki je prihajala s cekrom v 
rokah. Z mamico sva že mislili, 
da kam odhajajo, vendar sva 
kmalu zvedeli, da bodo enega 
mojega brata poslali v trgovino. 
Da pa ne bi bilo enemu samemu 
dolgčas, sta šla oba, saj koles 
imamo tako in tako dovolj. 

Ta čas sva tudi midve z mami-
co nehale z ogrebanjem. Šla sva v 
kuhinjo, kjer so naju že čakali 
stara mama. Zraven kuhanja ko-
sila smo se pogovarjali. Prekinil 
pa nas je ropot traktorja, ki je 
peljal za našo njivo proti vinogra-
du. Bilje sosed, s katerim smo se 
dogovorili, da nam preorje vino-
grad, potem pa greva midve z 
mamico k njim v vinograd kopat. 
Ko je sosed v vinogradu končal, 
smo se dogovorili, da prideva 
midve z mamico čez petnajst mi-
nut k njim. Ko sva prišli do njih, 
so bili še pri kosilu, zato sva še 
nekaj časa počakali. Kosilo ni 
trajalo dolgo, zato smo se spravili 
v traktor. Šli smo z dvema. V 
prvem, novem, se nas je peljalo 
kar pet. Vozila nas je soseda. Za 
nami paje vozil sosed. Po nekaj-
minutni vožnji po asfaltu, smo 
zavili na kolovoz, ki je peljal po 
gozdičku. Tedaj pa je soseda za-
gledala pravo veliko gobo, zato je 
ustavila. Mamica je hitro skočila 
iz traktorja in brž stekla ponjo. 
Malo se je ozrla pa je že videla 
drugo. Tedaj pa je ustavil tudi 
sosed. Ker je videl, da mama in 
njegova dva sineka nabirajo go-
be, je tudi on skočil iz traktorja in 
takoj našel nekaj gob. Tedaj paje 
za nami ustavil avto. Vsi so takoj 
bili v traktorju in avtu smo dali 

prostor. Tudi mi smo kmalu pri-
speli v vinograd. 

Tedaj smo začeli s kopanjem. 
Šlo nam je kar dobro od rok. Bili 
smo že na polovici vinograda, ko 
so nas presenetile prve kaplje 
dežja. Vedeli smo, da se bo vsak 
čas uhlo, vendar smo vseeno hi-
teli. Tedaj pa je začel pihati tudi 
veter. Ker smo bili hudo zatoplje-
ni v kopanje, smo upali, da bo 
veter oblake razgnal. Vendar ni 
bilo tako. Ravno takrat, ko smo 
prišli do konca vrste, se je ulil 
dež. Hitro smo si umili roke. po-
tem pa smuknili v hram. Soseda 
je hitro pripravila južino. Ko smo 

pojužinali, je tudi dež prenehal. 
Zopet smo vzeli motike v roke in 
šli vsak v svojo vrsto tako kot 
prej. Ker so bile vrste vedno kraj-
še, je šlo delo še hitreje, čeprav 
smo bili že vsi utrujeni. Po kon-
čanem delu smo se odpeljali do-
mov. Pot je bila tako dolga kot 
prej, le gobe nismo nobene vide-
li, ker je bilo že temno. 

Vsi smo bili veseli, posebno pa 
midve z mamico, samo, da sva 
ustregli sosedom. To je bil moj 
delovni počitniški dogodek. 

MELITA BOŽIČNIK 
COŠ Marija Broz 
Bistrica ob Sotli 



Težave s 
tartanom 

Upanje, da bomo ob kon-
tedna lahko videli pri-

'̂ iaćno mednarodno atlet-
ko prireditev na obnovlje-

nem stadionu v Celju se je 
razblinilo kot miljni me-
h u r č e k ! Ko je bila osnova 
" polaganje tartana pn-
riravljena. je prišlo do težav 

s tartansko maso, ki se 
L nekaterih mes t ih ni ho-
tela posušiti ter ustrezno 
iitrditi- Nemški strokovnja-
ki ki dela opravljeno, pravi-
jo' da takšnega primera ne 
D^mnijo. Dela so takoj 
ustavili in se dogovorili za 
novo pišiljko tartanske ma-
se ki naj bi v Celje prispela 
včeraj (sreda). Ce bo vreme 
ugodno (potrebno je suho 
\тете s temperaturo okoli 
18 stopinj) bodo začeli z no-
vim polaganjem. Zaradi te-
ga je seveda odpadla tradi-
cionalna prireditev Skokov 
memorial, ki bi moral biti v 
soboto in nedeljo z dvobo-
jern državnih reprezentanc 
Francije in Jugoslavije. 

prizadevni delavci AD 
Kladivar so se zato odločili, 
da bodo Skokov memorial 
pripravili 9. in 10. avgusta, 
seveda, če bodo na to pri-
stali Francozi. V nobenem 
primeru pa ta dvoboj ne bo 
v kakšnem drugem mestu, 
ker je prireditev izredno 
draga in bi jo Celjani radi 
poklonili celjskim ljubite-
ljem atletike. 

Tekma za borbo proti drogi 
Bojan Levstik, še pred leti 

eden najboljših igralcev roko-
metnega kluba Aero Celje (z 
rokometom se je začel ukvar-
jati leta 1961, z aktivnim igra-
njem pa zaključil leta 1978 na 
pokalni tekmi z Medvešča-
kom, potem je treniral celjske 
mladince in z njimi osvojil 
dva naslova državnih prva-
kov v Ajdovščini in Prilepu 
ter sedemkrat zaigral v B ju-
goslovanski reprezentanci na 
trofeji Jugoslavije na Reki in 
v Tunisu), je zdaj uspešen tre-
ner rokometnega kluba C.C. 
Ortigia Siracusa na Siciliji v 
Italiji. 

Ob obisku v Celju je pove-
dal, da so pred dnevi odigrali 
tekmo z ekipo Ali Stars, ki jo je 
vodil tudi nekdanji celjski tre-
ner, zdiO pa prvi mož italijan-
skega rokometa Zdravko Ma-
lic, v njej pa so igrali sloviti 
jugoslovanski reprezentanti 
Željko Nimš, Radivoj Krivoka-
pič, Željko Vidakovič, Zdrav-
ko Zovko, madžarski repre-
zentant Ferenz Budai, avstrij-
ski Klaus Finder, tudi madžar-
ski Arpad Pal, pa naši Franko 
Mileta, Coradi Massatto iz Ro-
vinja in Boris Komucki, ki je 
prej igral za reški Kvarner in 
Borca iz Banja Luke, vsi pa 
zdaj nastopajo v različnih itali-
janskih rokometnih ekipah, 
s ^ ta šport med Italijani posta-
ja vse popularnejši. 

»Za tekmo, ki jo je moja eki-

pa sicer izgubila 29:15, smo se 
odločih, da denar od vstopnine 
in prispevkov sponzorjev pri-
spevamo za borbo proti drogi 
in narkomaniji, ki je na Siciliji 
izredno razvita. Dohodek smo 
podarili oddelku bolnišnice, ki 
se s temi primeri ukvarja in je 
stalno v težavah. Zbrali smo 
dva in pol milijona lir. 

S svojo ekipo sem za popula-
rizacijo rokometa na Siciliji ve-
liko naredil, s ^ je zdíy dvorana 
za vse,, ki bi želeli gledati naše 
tekme, pretesna. V naši ligi 
smo trenutno šesti, kar je za 
novince velik uspeh. Trinajst 
kol smo neporaženi, imamo pa 
tri reprezentante Di Guiseppe-
ja (4 nastope), Rudilosso (8) in 
Maucerija (5). Imam izredno 
mlado ekipo s povprečno sta-
rostio 20 let, tako da ob trdem 

delu lahko od nje še veliko pri-
čakujem.« 

Kakšna je Sicilija? 
»Sicilija je prav gotovo eden 

n^lepših predelov na svetu. 
Turizem je izredno razvit, dru-
gače pa je mirno. Na Siciliji 
vidiš zgodovino skozi 2500 let! 
Vsak kotiček je zgodovinski.« 

Ostali športi na Siciliji? 
»Poleg rokometa je popula-

ren vaterpolo, saj je ekipa tret-
ja v ligi Italije. Za delo imamo 
dobre pogoje v dveh dvoranah. 
Nogomet ni popularen, zato se 
razvijajo mali športi. Zanimivo 
je, da j e predsednik rokometne 
zveze Italije eden najboljših 
mednarodnih nogometnih 
sodnikov Concetto Lobello, si-
cer domačin, ki ima velik po-
sluh za razvoj rokometne igre, 
ki se v Italiji vse bolj uveljav-
lja. Že 10 let vodi rokometno 
zvezo in je zelo vpliven mož. 

Celjski rokomet? 
»Njegovo mesto je v prvi ligi, 

zdajšnja situacija p a j e posledi-
ca prejšnjih let, ko se ni dobro 
delalo z igralci. Vedno smo 
imeli odlične mladince.« 

Ostali vtisi s Sicilije? 
»Prijetni, saj je dvanajst me-

secev poletje. Zato je tudi malo 
zaprtih dvoran, igrajo kar po 
pločnikih. Imajo športni cen-
ter, ki je namenjen samo vr-
hunskim športnikom, ostali si 
morajo to pravico z delom in 
uspehi priboriti.« 

TONE VRABL 

Nogomet na 
Vranskem 
' v prijateljski nogometni tek-
bi sta se pred okoli 500 gledalci 
)omiriIi ekipi »stari« in »mla-
ii«. Srečanje so dobili mladi 2:3, 
itrelci pa so bili za poražence 
Kavko Košenina in Stojan Go-
fcboba iz 11 m, za zmagovalce pa 
bušan Jug 2 in Dani Jesenik 1. 
¡Sodil je Blaž Čvan iz Jeronima. 

Mladinci iz 
6revenbroiclia 
Mladi nogometaši iz Greven-

broicha v ZR Nemčiji so na pri-
iravah v Sloveniji. Oddigrali 
todo tudi dve prijateljski tekmi 
in sicer 29. julija na Vranskem z 
iomačini ter 30. julija na Skalni 
üeti v Celju s Kladivarjem. Obe 
ïkmi se bosta začeli ob 17. uri. 

2alec: NK Bačka 
Palanka 0 :9 

v Žalcu so na štirinajstdnev-
pripravah nogometaši po-

bratenega mesta Bačka Palan-
»ä ki sicer nastopajo v 1. srbski 
»'Si- Ob treningu so oddigrali tu-
t' prijateljsko tekmo z domaćim 
partizan Žalcem ter zmagali 0:9. 
Rfanom se je poznalo, da so 
Pastopiii nekompletni ter da so v 
.asu, ko ne trenirajo. Do konca 
Fprav bodo gostje iz Bačke Pa-

oddigrali še пекгд prijatelj-
i h tekem po Slovenii. 

šahisti v Preboidu 
Ĵ l» občinskem prazniku Žalca 
. ^ Preboldu pripravili hitro-
T'fini turnir za poameznike, 

je nastopilo 24 šahistov. 
je Kristan pred Matkom. 

Ej / - Velenje, Skokom iz Pie-
гЈч 
Era 1^'^^'^^bovski turnir je pri-
Í tudi ŠK Savinjčan v Šem-

kjer je nastopilo 14 šahi-
!(• ' Zmagal je Peternel pred 

Setnikom, Skokom. 
L.^anom itd. Po turnirju je bil 
f, ¡'Oboj med veterani in mladi-
• 'katerega so dobili slednji. 

uspeh IVIariana 
^брапа 

¿'taliji je bil XI. mednarodni 
Г ovski festival, na katerem je 
^l'opilo preko 40 igralcev iz 
F A ^^ Nemčije, Jugoslavi-
L^^trije, Nizozemske, Švice, 
Havn ®®'8:arije in Grčije. V 
|,lo J- "aJboljši skupini je nasto-
îàifa ^ähistov, med njimi tudi 
'Očni ^^'•jän Crepan, ki je v 

r^ednarodi konkurenci 

osvojil 5.-27. mesto, kar je vseka-
kor lep uspeh. 

JOŽE GROBELNIK 

Zmaga za ceijske 
šahiste 

Ob občinskem prazniku so v 
šahovskem klubu v Celju pri-
pravili ekipni hitropotezni tur-
nir, kjer je nastopilo 12 ekip. 
Zmagali so Celjani pred Žalcem, 
Titovim Velenjem in ostalimi. V 
zmagovalni ekipi Celja so nasto-
§ili Supe (gost iz Maribora), 

tuci. Pešec, in Bervar. 

Konjeniki za praznik 
Konjeniški klub Merx Celje je 

ob občinskem prazniku pripra-
vil interno tekmovanje name-
njeno zlasti mladim tekmoval-
cem z mladimi konji. Tekmova-
nje je bilo na hipodromu v Škofji 
vasi. V parkurju do 100 cm je 
zmagala Maja Bratanič s konjem 
Alko pred Juli Ogrizek (Rob) 
Špelo Pešec (Katjuša), Bredo Če-

mernik (Alka) in Mojco Komeri-
čki (Biserka). V parkurju do 
110 cm je zmagal Vlado Oštir 
(Vandal) pred Bojanom Herma-
nom (Gremandona) in na višini 
120 cm Stanka Kolarič (Dahlija) 
pred Alešem Kučerjem (Markiz). 

JK 

Dosegla vrsto iepih 
uspehov 

Vlado Mešič iz Šoštanja in 
Franc Rebevšek iz Celja, sicer 
pa člana Ribiške družine Paka, 
nadaljujeta z velikimi uspehi v 
ribiškem športnem tekmova-
nju-castingu. Na državnem pr-
venstvu je Vlado Mešič osvojil že 
osmič naslov državnega prvaka, 
Franc Rebevšek je bil drugi. Ra-
zen na državnem prvenstvu je 
Vlado nastopil za veliko nagrado 
Avstrije v disciplini muha kom-
binacija in zmagal, Franc pa je 
bil prvi v disciplini muha enoroč-
no. Oba sta dosegla tudi nove dr-
žavne rekorde. Nastopila sta tudi 
v ZRN, kjer je nastopila vsa 
evropska elita. Vlado je v disci-
plini muha skysh delil prvo me-
sto, medtem, ko je bil Franc z 
novim državnim rekordom v dis-
ciplini obtežilnik-daljava četrti. 

T. TAVČAR 

Andrej Žnidaršič, trener pla-
valnega kluba Khma - Neptun 
Celje: »V zadnjem času je veli-
ko polemike na račun moje od-
ločitve, da Tanja Drezgič ne 
potuje v Zahodni Berlin na 
mladinsko evropsko prven-
stvo. Interpretacije so različne, 
mnoge pa povsem neutemelje-
ne. Zagovarjam stališče, da n ^ 
potujejo na takšno prvenstvo, 
kjer se zberejo najboljši plaval-
ci stare celine tekmovalci, ki bi 
tam nekaj dosegli, ne pa osva-
jah dvajseta in še slabša mesta 
z nekaj sekundnim zaostan-
kom za svojimi doma doseže-
nimi rezultati. V zadnjih dese-
tih letih so na podobnih prire-
ditvah nekaj dosegli samo bra-
ta Petrič in Kos, vse ostalo nič. 
Govorim o mladinski konku-
renci! Siliti tekmovalce na 
takšna zahtevna tekmovanja 
za vsako ceno je nesmiselno. 

Tanja Drezgič je na zadnjih 
nastopih sicer dosegla nek^ 
lepih rezultatov, kar pa še ni 
garancija, da bi uspela tudi na 
EP. Počakajmo leto dni in vi-
deli bomo, kaj bo. Priložnost 
bo še imela in naj jo izkoristi z 
dokazovanjem in dosežki. Sam 
kot trener bi prav gotovo rad 
videl, da imam na tako po-
membnem tekmovanju dva, 
tri tekmovalce, vendar z dobri-
mi dosežki, ne pa obratno. No-
vinarji sedaj pišejo, zak^ smo 
se tako odločili; če bi pogoreli, 
bi nas pa raztrgali. Na problem 
je treba gledati celovito, to pa 
pomeni naj na največjih prire-
ditvah sodelujejo tisti, ki se bo-
do enakovredno potegovali za 
n^boljša mesta.« 

Ceijslci streici znova najboijši 
Na Gričku je bilo 4. kolo republiške lige v streljanju z MK 

puško v trostavu, kjer je nastopilo 16 ekip, tekmovanje pa je 
bilo tudi v okviru številnih prireditev občinskega praznika. 
Tako kot teden dni prej v Rečici pri Laškem so tudi tokrat slavili 
strelci Celja v postavi Ervin Seršen, Jože Jeram in Tone Jager, 
peto mesto so osvojili strelci Žalca (Jože Česnik, Justin Smrkolj 
in Mladen Melanšek), šesto SD Dušan Poženel Rečica pri 
Laškem (Damjan Pader, Roman. Matek in Andrej Brunšek). 
razočarali pa so strelci Kovinarja Štore z desetim mestom (Ivan 
Kočevar, Vili Dečman in Branko Malee). Med posamezniki je 
odlično 3. mesto osvojil Andrej Brunšek iz Rečice pri Laškem, 
ki je z 251 krogi postavil tudi nov občinski rekord. Jože Jeram 
(Celje) je bil sedmi, Mladen Melanšek (Žalec) osmi itd. Z zmago 
so si strelci Celja še bolj utrdili vodstvo v republiški ligi. 

Na posnetku skupina strelcev na zadnjem tekmovanju 4. kola 
republiške lige na strelišču na Gričku. 

TJ - Foto: T. TAVČAR 

Nagrajenci 
Pravilni odgovor na prejš-
nje, 78. nagradno šahovsko 
vprašanje je ALISA MARIĆ. 
V naše uredništvo je priščo 
37 kuponov, 33 bralcev pa je 
med . možnostmi (Slavica 
Markov in dvojčici Alisa in 
Mirjana Marič) zaokrožilo 
pravilen odgovor. Nagrajen-
ce je v našem studiu izžrebal 
naš gost Stanko Lorger. Pr-
vo nagrado dobi Ivanka Mi-
jošek, Ložnica 3, Celje, dru-
go Milan Gračner, Ljubljan-
ska 27, Celje, tretjo nagrado 
pa Ana korže. Pot na Lavo 9/ 
A, Celje. Vsi nagrajenci lah-
ko nagrade dvignejo v oglas-
nem oddelku našega uredni-
štva Trg V. kongresa 3a v ro-
ku 30 dni po objavi izida žre-
banja. 

Luče najboijše v Jugoslaviji 
Med vaškimi kr^evnimi skupnostmi so letos za naj-

boljšo v športu in rekreaciji v Sloveniji proglasili Luče. ta 
kraj pa so proglasili za najboljši tudi v zveznem merilu. V 
tej vasi z okrog 1700 prebivalci so še posebej aktivni 
planinci, pa tudi strelci, lovci, ribiči in šolsko športno 
društvo. Različnih akcij na športno rekreacijskem 
področju se udeležuje precejšen odstotek krajanov in tudi 
zato so jim podelili priznanje. Lučani v velikem številu 
hodijo na vadbo v telovadnico osnovne šole, avtobus jih 
vozi v Topolšico na plavanje, kegljati pa hodijo na Ljubno. 
Sicer pa jim tudi doma ne manjka športnih objektov. Ob 
šolski telovadnici so zgradili lepo urejeno rokometno 
igrišče, lani pa še igrišče za košarko. Smučarsko vlečnico 
sed^j prestavljajo na drugo mesto in jo bodo še povečali. 

JANEZ VEDENIK 

Prvenstvo Celja v plavanju 
Plavalni klub Klima-Neptun je kljub hladnemu vremenu 

pripravil na odprtem bazenu prvenstvo Celja, ki je bilo posve-
čeno tudi praznovanju občinskega praznika. Nastopilo je 113 
tekmovalcev iz osmih slovenskih klubov. Tekmovanje so omo-
gočili ZTKO Celje ter delovne organizacije Aero, Klima, Kovino-
tehna, LIK Savinja in Cinkarna Celje ter Hmezad Žalec. Rezul-
tati zmagovalcev iz Celja in T. Velenja: 200 m kravi pionirke II 
Renata Rednak (TV), cicibani Goran Jurak, pioniiji I Dejan 
Krušič in kadeti Dejan Tešovič, 200 m hrbtno pionirke I Simona 
Sehč, pionirji I Gašper Gorenak, kadeti Dejan Tešovič, 200 m 
prsno cicibani Goran Jurak, pioniiji I Gašper Gorenak, kadeti 
Jure Vračun, 200 m delfin pionirji I Gašper Gorenak, kadeti Aleš 
Zupane, 400 m mešano kadeti Erazem Polutnik, člani Borut 
Presečnik (vsi KNC). Proglasili so tudi najboljše posameznike: 
med cicibani je to Grega Jurak in kadeti Dejan Tešovič (oba 
KNC), med pionirkami II pa Renata Rednak (TV). 

Najboljši pionirji v Celju 
V soboto in nedeljo, 26. in 27. julija, bo na celjskem bazenu 

ob Ljubljanski cesti znova pomembna plavalna prireditev. 
Zbrali se bodo najboljši jugoslovanski pionirji in pionirke ter 
se pomerili na državnem prvenstvu. Nastopili bodo tekmovalci 
do 14 let, torej naš n^bol j perspektiven plavalni rod. Vsak dan 
se bo tekmovanje začelo dopoldne ob 9. in popoldne ob 17. uri. 
Iz Celja se bodo potegovali za najvišja mesta predvsem Jurak, 
Vračun, Polutnik, Zupane, Drezgičeva, Anderletova, Fermenti-
nova in Cvirnova. 

Rednakovl Lučkin memorial 
V Trbovljah je bil tradicionalni Lučkin memorial, kjer je 

nastopilo 240 mladih plavalcev, med njimi tudi iz Celja in T. 
Velenja. V memorialni disciplini na 100 m kravi je zmagala 12-
letna Velenjčanka Renata Rednak. Iz Celja so dosegli vidnejše 
uvrstitve: na 100 m prsno je bil Sivec drugi, na 100 m kravi 
Košar tudi drugi, medtem koje na 100 m prsno zmagal Gorenak, 
tretji pa je bil Ošljak. 

Tešovič in Žnidaršič na EP 
Od srede do nedelje je v Zahodnem Berlinu evropsko mla-

dinsko prvenstvo v plavanju, kjer imamo svoja zastopnika 
tudi Celjani. To je trener Andrej Žnidaršič ter mladi Dejan 
Tešovič, ki bo nastopil na 1500 m kravi. Prvič bo plaval v petek 
in če se bo uvrstil v finale še v nedeljo. Drezgičeva ni dobila 
vozovnice za evropsko prvenstvo, ker kljub zadnjim dobrim 
dosežkom na 800 in 400 m kravi ne kaže stabilne forme, ki bi 
zagotavljala na prvenstvu dobro uvrstitev. 

Odlično tudi v Mariboru 
V Mariboru je bilo člansko državno prvenstvo v plavanju, 

kjer je nastopila tudi skupina celjskih in velenjskih tekmoval-
cev. Znova je bila najuspešnejša Tanja Drezgič, ki je osvojila 
štiri medalje: zlato z novim državnim rekordom na 400 m kravi 
4:25,93 ter srebrne na 800 in 200 m kravi ter 400 m mešano, četrta 
je bila na 200 m mešano in osma na 100 m kravi. Cvirnova je bila 
4. na 200 m delfin, Lavričeva 4. na 100 m delfin, Toplakova 5. na 
200 m hrbtno in Anderletova, Lavričeva in Fermentinova 5., 7. in 
8. na 100 m prsno. Tešovič je bil 5. na 400 m kravi, Jurak pa 4. na 
1500 m in 7. na 400 m kravi. 

Sodelovali sta tudi Velenjčanki Mijoč in Rednak. Slednja je 
bila 6. na 400 m kravi, Mijočeva pa 5. na 200 m kravi, 4. na 800 
kravi in 8. na 200 m delfin. Zbral: T. VRABL 

Šahovska nagradna igra 79 
v šahovski simultanki na osnovni šoli 

Marija Broz v Bistrici ob Sotli, ki jo vsako leto 
prirejata Novi tednik - Radio Celje in ŽTO 
Celje, je letos nastopila tudi trikratna državna 
prvakinja in selektorica ženske šahovske 
reprezentance. Katera? 

VLASTA MAČEK 
MILUNKA LAZAREVIĆ 
ALISA MARIĆ 

Tokrat nagrajuje STRAŽA - tvornica stakla i 
plastičnih proizvoda Hum na Sutli, kupone pa 
Sprejemamo v našem uredništvu do 10. av-
gusta. 





Brez predpisovanja 
Letošnje srečanje mladih zadružnikov na Vran-

skem se bo vsaj nekoliko razlikovalo od doseda-
^jjfi. Ne bo namreč več okrogle mize z določeno 
temo za razpravo.»Mladih razpravljalcev ne bodo 
več omejevali s predpisano temo. 

Tako je tudi prav - saj so težave na skoraj vseh 
področjih. 

Končno smo le dosegli cilj, da se moramo 
čimbolj množično vključiti v izvozna prizade-
vanja. 

V ta namen bo šel precejšen del dražjega 
bencina! 

Izkoristimo 
Mnogi tuji gostje, ki prihajajo k nam, se vse manj 

ustavljajo v naših gostinskih lokalih, ampak raje ob 
cestah, kjer se krepčajo s hrano, ki so jo prinesli s 
sabo. Nam pa puščajo ob cestah najrazličnejše 
odpadke. 

Preostane nam vsaj to, da čimbolje izkoristimo 
te »uvožene«, sekundarne surovine. 

Na morju je vse bolj drago. 
Zato nam je vse bolj drago doma! 

Švicarija 
Na Dobrni so odprli prenovljene pro-

store »Švicarije«. Vendar to ne pomeni, 
da bodo tu, kot menijo nekateri, prebivali 
le Švicarji, čeprav si v zdravilišču želijo 
čimveč gostov iz te in njej podobnih 
držav. 

Ta objekt je pač namenjen takim petič-
nim gostom. In ne kakim našim delav-
cem, ki se prešvicajo že med delom. 

A kaj, ko se mnogi ne menijo za krajše, 
veliko raje se odločajo za slajše! 

Ravnovesje 
Nedelja, ko so občani celjske 

občine slavili svoj praznik, je bila 
oblačna in dokaj hladna. 

Kot prava protiutež stvarnosti, 
ki je marsikje prav vroča. 

Naša zdravilišča so 
polna. 

Na srečo je na zdravlje-
nju v njih vse več tujih go-
stov. 

Energija 
Elektrika se je podražila. 
Premog se je podražil. 
Le cena naše delovne energije 

nikakor noče pridobiti na vred-
nosti. 

• Komisija za delovna razmerja 

TDO M - Jelša 
Šmarje pri Jelšah 

objavlja prosta dela in naloge 

mesarja - sekača. 

Razen splošnih mora kandidat izpolnjevati še na-
slednje posebne pogoje: 

- IV. stopnjo strokovne izobrazbe oz. triletna stro-
kovna šola, smer strokovne izobrazbe mesar - sekač 
- vljudnost, čistost, urejenost 
- poskusna doba 1 mesec 
- zaželjene delovne izkušnje. 

poslovodje III. 

Razen splošnih mora kandidat izpolnjevati še na-
slednje posebne pogoje. 

- v. stopnja strokovne izobrazbe oz. srednja šola 
ekonomsko-komercialne smeri ali poslovodska šola 
- 2 leti del. izkušenj 
~ hig. minimum in izpit iz varstva pri delu 
- organizacijska sposobnost in smisel za delo z 
ljudmi. 

Kandidati naj pismene vloge pošljejo v roku 8 dni od 
objave splošno kadrovski službi. O izbiri bodo kandi-
dati obveščeni v roku 30 dni od dneva izbire. 

Zbor delavcev 

Centra za varstvo in delo 
Golovec, Celje 

razpisije prosta dela in naloge: 

1. - kuharica 
- ena delavka za nedoločen čas 

2. — negovalka 
- dve delavki za nedoločen čas 

3. - delovni terapevt - vzgojitelj 
za določen čas 

Pogoji: 
pod 1. končana šola gostinske smeri 
pod 2. končana šola za varuške ali negovalke 
pod 3. defektolog, vzgojitelj, delovni terapevt ali uči-
telj tehničnega pouka 
Povsod so zaželjene delovne izkušnje, stanovanj ni. 

Prošnje sprejemamo do 10. 8. 1986 na naslov: 
DOM GOLOVEC, Na Golovcu 2, 63000 Celje, p. p. 
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Poleg čestitke še podražitev 
Letos svet tehnične civiliza-

cije praznuje stoletnico avto-
mobila. Preteklo je natanko 
sto let odkar je nemški izumi-
telj Kari Benz sestavil prvi 
avtomobil s štiritaktnim mo-
torjem z notranjim izgoreva-
njem. Tudi motor je skonstru-
iral Nemec, Avgust Otto, de-
setletje prej. Potrebno pa je 
bilo veliko znanje, da se je po-
tencialna moč motorja prene-
sla na kolesa in da je ta napra-
va obvladovala kilometre. 

Temu grozljivemu izumu, ki 
je proizvajal strašanski hrup in 
smrad zgorelega petroleja ter 
povzročal strah, so prerokova-
li. da bo hitro utonil v pozabo. 
V Heidelberškem vestniku iz 
leta 1887. je zapisano, da ta 
umazana naprava, ki samo ner-
vira ljudi in povzroča izgubo 
časa na cestah, nima, realno 
gledano, nobene bodočnosti. 
Iz te novice je moč razbrati, da 
se je avtomobil tistega časa ne-
prestano kvaril in da sploh ni 
bil zanesljiv. 

Avtomobil pa je kljub temu 
začel osvajati svet. Že leta 1910 
so izdelali 200.000 osebnih av-
tomobilov. Samo v enem de-
setletju p a j e prišlo do silovite-
ga razcveta - 10 milijonov vo-
zil. Danes po cestah vsega sve-
ta vozi več kot 360 milijonov 
avtomobilov, od tega približno 
300.000 v Jugoslaviji. 

In še ena zanimivost. Največ 
avtomobilov enega t ipaje izde-
lal Ford, model ..T—l 5.5 mili-
jonov, tovarna Volkswagen pa 
je poslala na tržišče kar 21,5 
milijonov priljubljenih 
hroščev. 

Avtomobilski jubilej pro-
slavljamo v naši državi z novi-
mi podražitvami. Prva je cene 
dvignila Zastava, za njo pa še 
ostali proizvajalci. Tako stane 
danes "Stoenka" več kot 1.7 
milijona dinarjev. In ker .fič-
ka- ni več, je -JugO" sedaj naj-

cenejši domači avtomobil. Pa 
tudi zanj je treba odšteti veliko 
denarja. 

Nedavno je tudi sarajevski 
TAS objavil nove cene Goltov. 
Po novem ceniku bi tako, na 
tržišču zelo iskani Golf - diesel 
s štirimi vrati stal približno šti-
ri milijone dinarjev. Pa tudi 
ostali domači proizvajalci -
IMV Novo mesto in IDA iz Ki-
kinde ne zaostajata. Cene vrto-
glavo naraščajo in sledijo rasti 
inflacije. 

Padec standarda in upada-

nje kupne moči večine Jugo-
slovanov ni sorazmerno vpli-
val na zmanjšanje prodaje vo-
zil. Avtomobili se še prodajajo, 
za nekatere tipe p a j e treba ča-
kati kar nekaj mesecev. Kljub 
velikim izvoznim obvezno-
stim, ki jih ima Zastava, ji ne-
kako tudi uspeva zadovoljiti 
potrebe domačega kupca. Vo-
zil tako ne proizvaja -na zalo-
go-, kar pa bi bilo tudi predra-
go. Ostali prilagajajo svojo pro-
izvodnjo povpraševanju na tr-
žišču. Tako to ravnotežje med 

ponudbo in povpraševanjem 
ob minimalnem izvozu zago-
tavlja naši avtomobilski indu-
striji. da lahko kljub visokim 
cenam še naprej obstoja. 

Ne glede na denarne težave 
večine ljudi, bo vedno dovolj 
tudi tistih, ki imajo zadosti de-
narja za nakup novega avto-
mobila. Za naše tovarne je veli-
ka sreča, da je le-teh še vedno 
dovolj in da njihovi izdelki ta-
ko še najdejo kupca. 

K čestitki ob stoletnici avto-
mobila nekateri naši proizva-
jalci že sedaj n^avljajo tudi je-
sensko podražitev. Avto je ta-
ko vse manj predmet široke 
potrošnje in vse bolj - luksuz. 

S, KOSTIČ, Tanjug 

FanUe so postavili šrango 
Veljko Hmelak je doma iz Frankolovega. Njegova velika kmetija je potrebovala še eno pomoč. 

Ker sam vsega na kmetiji ni mogel postoriti, se je odločil, da si poišče nevesto in se poroči, na 
kmetijo pa pripelje »ta mlado«. V Skomaiju nad Zrečami je spoznal Jožico Kotnik. Prijateljstvo je 
prešlo v medsebojno in nerazdružljivo ljubezen. Veljko s e j e odločil, da bo Jožico odpeljal pred 
matičarja. Ko so zato zvedeli skomarski fantje, so mu dejali, da neveste ne bo odpeljal, ne da zaryo 
ne bi nekaj odštel. In tako se je tudi zgodilo. Ko je Veljko peljal nevesto na matični urad, je bila 
šranga postavljena. Spričo vsakodnevnih visokih cen, je bila tudi cena na šrangi temu primerna. 
Barantali so in naposled je ženin le odštel zaželeno vsoto šrangarjem. Zadovoljni so bili, skomar-
ski fantje so dobili denar, ženin nevesto, kmetija pa gospodiryo. F. JURAČ 

Bodice 
Naše najnovejše geslo: kruha in iger - 5 

cenami kruha. 

Mnogi vodilni kadri so najlepši dokaz, ds 
hudič lahko prebiva tudi v raju. 

Večkrat slišimo v EPP-programu televizije 
misel: Turizem smo ljudje - ljudje z debelimi 
denarnicami! 

MARJAN BRADAČ 

.. .In zdaj bo naš znani harmonikaš Franček Frakelj 
zaigral za večino tistih neposrednih proizvajalcev, ki 
te dni odhajajo na dopuste in sicer pesmi: Najlepše je 
res na deželi, Pesem koscev in podobne priložnost-
nice. 

(NOVI TEDNIK, 23. 7. 1969) 

Njihova hotenja in želja so 
znatno bližja našim in dišijo 
bistveno man j po kapitaliz-
mu. John Evans, neposredni 
proizvajalec iz Washingtona, 
ima nadvse skromne želje: 

»Že nekaj časa sva z ženo v 
dilemi, kaj naj storiva. Rada 
bi kupila hišo in poslala sta-
rejšega sina na visokošolski 
študij, kar pa ne bo mogoče, 
če se ne bova hkrati odpove-
dala sedanjemu načinu živ-
ljenja, ki ni ne vem kako raz-
košen. Še pred nekaj leti 
nam je šlo mnogo bolje, saj 
sva lahko sinu brez težav ku-
pila nov avto, čeprav sva tik 
pred tem kupila tudi novo in 
večje stanovanje. S podobni-
mi težavami se spoprijemajo 
tudi najini prijatelji.« 

Še znatno slabše se godi 
približno dobri tretjini Ame-
ričanov, med katerimi je naj-
več tu je emigrantske delov-
ne sile, katerih socialna var-
nost je iz dneva v dan bolj 
ogrožena. Med njimi so zad-
nja leta še najbol j izkoriščani 
Mehičani, ki j ih je največ v 
Kaliforniji. Kljub temu se še 
naprej priseljujejo, ker k l jub 
mizernim mezdam živijo bo-
lje kot v Mehiki. Večina med 
njimi nima niti dovoljenja za 
bivanje v Združenih državah 

Amerike in živijo v neneh-
nem strahu, da se bodo mo-
rali vrniti domov. Američani 
iz tega ne delajo problemov, 
ker se zavedajo, da bi le s 
težavo našli še bolj poceni 
delovno silo. Sprva je kar 
težko verjeti, da za vsakda-
nje garanje od ju t ra do veče-
ra zaslužijo tudi man j kot 500 
dolarjev na mesec, kar je za 
ameriške razmere več kot 
premalo. Zlasti če vemo, da 
gre običajno za številne dru-
žine, kjer je zaposlen le en 
član. 

Živijo v stanovanjih, ki še 
zdaleč niso podobna spo-
dobnim bivališčem, najem-
nine zanje pa znašajo med 
100 in 150 dolarji. Stanova-
nja so običajno brez kopal-
nic in sanitarnih prostorov, 
opremljena z omaro, pogra-
di, mizo in stoli. Če v kakš-
nem izmed gospodinjstev 
premorejo hladilnik, je sko-
raj praviloma prazen. 

Zaradi življenja na skraj-
nem robu eksistenčnega mi-
n imuma je med Mehičani in 
drugimi imigrantskimi sku-
pinami izredno veliko krimi-
nala, tako da po teh četrtih ni 
najbolj priporočljivo stikati. 
Sreča je opoteča, če pa jo že 
imaš, te lahko kakšen Migu-

el de la Ramirez, ki že pet let 
dela in živi v Los Angelesu, 
vzame za sebi enakega in se 
nič hudega sluteč izpove: 
»Fuck you man!, jebejo nas 
kot črno živino. Zakaj hudi-
ča se ženem za te lopove od 
jutra do večera, če s temi uši-
vimi dolarji ne morem na-
hraniti niti svojih otrok. Gre-
va nekaj spit?« 

Brezdomci In 
začasni reveži 

s ta r ih belih priseljencev je 
v tej populaciji manj , vendar 
se tudi nj im dogaja vse pogo-
steje, da zgubljajo službe in 
če v mestu, kjer so živeli, ni 
več delovnih mest, morajo 
spakirati vse svoje imetje in 
iskati srečo drugje. K nj im je 
treba prišteti še približno tri 
milijone brezdomcev, ki so 
povsem na dnu ameriške so-
cialne lestvice. Domujejo, 
kjer pač nanese, spijo v par-
kih, na ulicah, igriščih, pod 
mostovi, kot pravi ameriški 
potepuhi, ki smo jih vajeni iz 
filmov. 

Američani so določili mejo 
revščine uradno leta 1964. Za 
revno družino je lani veljala 
štiričlanska družina, katere 
dohodek ie znašal letno 

man j kot približno 10.000 do-
larjev. Če je hotel veljati za 
revnega zakonski par, je mo-
ral zaslužiti man j kot 7000 
dolarjev, samska oseba pa 
man j kot 5000 dolarjev letno. 

Med tako imenovane za-
časne reveže sodi približno 
četrtina Američanov, ki obu-
božajo v določenem obdobju 
svojega življenja in si običaj-
no hitro opomorejo. Sicer pa 
je bilo po uvedbi programov 
proti revščini v letu 1969 v 
Združenih držvah Amerike, 
po statističnih podatkih, le 
še približno dvanajst odstot-
kov revežev, medtem ko šte-
vilo revnih v zadnjih letih 
ponovno narašča, tako da j ih 
je bilo lani blizu petnsyst od-
stotkov. 

Revni v Ameriki, ki se uvr-
stijo v tako imenovano mejo 
revščine, pre jemajo socialne 
pomoči in živilske bone. So-
cialne pomoči dobijo v glav-
nem starejše in invalidne 
osebe in matere samohranil-
ke. V ta namen je lani pora-
bila zvezna vlada 15 milijo-
nov dolarjev, letos pa je Ro-
nald Reagan že začel skrbeti , 
da revnim ne bi bilo preveč 
dolgčas. Tako je njegova ad-
ministracija ukinila številne 
bonitete za otroke. Ukinili so 
na primer, brezplačno mle-
ko, ki so ga ameriške šole 
zagotavljale revnejšim otro-
kom. Če ob tem vemo, da 
mora v službo tudi vse več 
žensk in da ni nikakršnih dr-
žavnih ustanov za varstvo 
otrok, si ni težko predstavlja-
ti, kakšno krizo preživljajo 
nekatere ameriške družine. 

Ameriška vesoljska industrija, ki je povzročila prop^ 
prenekatere tradicionalne industrijske veje, je goto^. 
eden izmed simbolov tehnološkega napredka Zdrušt» 
držav Amerike. Posnetek ni iz Cape Kennedy a, temvei» 
Disneylanda v Los Angelesu, sveta otroških sanj, o 
rem bo govora v posebni reportai!. 

Zdravilišče Dobrna in Turistično društvo Dobrna prirejata v 
soboto 26. julija v zdraviliškem parku turistično prireditev 
»Noč pod kostanji«. 

Po fDredstavi ljudskih plesov in običajev ob 18. uri vas bodo 
do jutranjih ur zabavli trije glasbeni ansambli in pevec Božidaf 
Wolfand-Wof. 


